
Ogromną i piękną salą wy
pełniło po brzegi wiele setek 
uczestników Zjazdu.

W tym gma
chu odbywa 
się w Mos
kwie XXII 
Zjazd KPZR.

Dziś
w numerze

• Kampania spra
wozdawczo - wyborcza 
szkołą partyjnej gospo
darności-
• Dziękujemy ci, 

poczto!
• Rozrywki umysło

we.

List załogi 
Huty im. Lenina 
PREZYDIUM ZJAZDU 
Komunistycznej Partii 
Związku Radzieckiego

MOSKWA - KREML
Komitet Fabryczny Pol

skiej Zjednoczonej Partii 
Robotniczej Huty im. Le
nina w Krakowie przesyła 
Wam Drodzy Towarzysze 
w imieniu wszystkich 
członków Partii i całej 
Załogi naszego Kombinatu 
gorące i jak najserdecz
niejsze pozdrowienia z o- 
kazji XXII Zjazdu boha
terskiej Komunistycznej 
Partii Związku Radziec
kiego.

Hutnicy Nowej Huty, ro
botnicy, technicy i inżynie
rowie naszego Kombinatu, 
który powstał i rozwija się 
w wyniku ścisłej współ
pracy, przyjaźni i pomocy 
Związku Radzieckiego — z 
wielką uwagą śledzić będą 
i studiować przebieg i 
wyniki historycznego XXII 
Zjazdu. Nowy program — 
program zbudowania spo
łeczeństwa komunistyczne
go będzie dla nas wzo
rem w budowie socjalizmu 
w naszym kraju.

Życząc Wam jak najpo
myślniejszych obrad za
pewniamy Was, że załoga 
naszego Kombinatu, któ
ry nosi dumne miano 
Wielkiego Lenina swoją 
pracą i wysiłkiem realizo
wać będzie wskazania, 
które zrodzi Wasz histo
ryczny XXII Zjazd.
KOMITET FABRYCZNY 
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DWA WYJAZDY 
PIŁKARZY

Piłkarze Hutnika mają obecnie 
W tarminarzu dwa spotkania wy-

—za 20 lat ZSRR wytwarzać będzie 
dwukrotnie więcej produkcji prze
mysłowej niż obecnie wytwarza się 
w całym święcie niesocjalistycznym;

—do roku 1970 zostanie wprowa
dzany 6-godzinny dzień pracy dla 
podstawowej masy robotników a dla 
pozostałych 5-godzinny;

—w 1980 roku każda rodzina w 
Związku Radzieckim będzie miała 
zapewnione osobne komfortowe mie
szkanie, a na jednego obywatela 
wypadnie przeciętnie jedna izba 
mieszkalna;

—w okresie najbliższych dwóch 
dziesięciolatek będzie się zwiększać 
dla pracowników fizycznych długość 
bezpłatnych urlopów do trzech ty
godni a następnie do miesiąca. Sy
stem płatnych urlopów obejmie 
stopniowo i chłopów;

—stopniowe przechodzenie od 
stworzonych obecnie warunków u- 
możliwiających każdemu kto tego 
pragnie uzyskanie średniego wy
kształcenia, do realizacji postulatu o 
powszechnym wykształceniu średnim 
(jedno z najambitniejszych zadań 
końcowego okresu drugiej dziesięcio
latki)...

Oto tylko niektóre fakty demon
strujące światu czym staje się 
współcześnie dla ludzkości KOMU
NIZM; oto przykład życiowych ludz
kich spraw, których urzeczywistnie

nie przyświeca obradującemu obec
nie w Mcckwie XXII Zjazdowi 
KPZR.

*
XXII Zjazd KPZR poruszył cały 

świat Bez przesady można powie
dzieć, że nie było dotychczas kon
gresu ani zjazdu jakiejkolwiek partii 
w jakimkolwiek '.craju, który by 
skupił na sobie tyle uwagi świato
wej opinii publicznej i milionów lu
dzi różnych narodowości i ras, mie
szkańców wszystkich kontynentów 
globu ziemskiego.

Skąd wynika to ogromne zaintere
sowanie? Rzoczą najważniejszą jest 
niewątpliwie program budownictwa 
pierwszego w dtziejach sapoleczeństwa 
komunistycznego. W Zjeździe KPZR 
nie znajdziemy sensacji politycz
nych. Największą jego sensacją, 
sensacją zresztą stulecia, jest wła
śnie ten program — o którym obec
nie mówi cały świat.

Zjazd odbywa się pod centralnym 
hasłem, hasłem wcielenia w życie 
głównego postulatu polityki partii i 
zarazem wielkiej idei komunizmu: 

„WSZYSTKO W IMIĘ CZŁOWIE
KA, WSZYSTKO DLA DOBRA 
CZŁOWIEKA!”

Zjazd odbywający się w Wielkim 
Teatrze Kremlowskim nie tylko 
wskazuje perspektywy światu, ale 

(Dokończenie na str. i)

Coraz więcej zobowiązań produkcyjnych 
podejmują pracownicy kombinatu dla ucz
czenia 20 rocznicy powstania PPR i V 
Kongresu Związków Zawodowych. Szcze
gólnie cenne zobowiązanie zadeklarowała 
załoga PRE „Elektromontaż”. Po przeana
lizowaniu wszystkich możliwości z kierow
nictwem maszynowni nr 1 Walcowni Drob
nych Profili, postanowiła ona zakończyć 
montaż i rozruch kompleksowy urządzeń 
oraz przekazać do eksploatacji zespół kla
tek wstępnych o 8 dni wcześniej, niż prze-

Zebswfasoais O Zobovlqxanis

Dodatkowe złotówki
widywał Harmonogram. Jak wynika z po
bieżnych obliczeń, realizacja tego zobowią
zania pozwoli zaoszczędzić około 16 min zło
tych.

Duży sukces odniosła ostatnio załoga 
Wydziału Remontów Pieców Hutniczych, 
która realizując zobowiązanie podjęte z o- 
kazji V Kongresu Związków Zawodowych, 
skróciła o 10 godzin remont pieca marte- 
nowskiego nr 3, co pozwoli stalownikom 
na wyprodukowanie dodatkowo stali o war
tości 720 tys. złotych. Remontowcy praco
wali pod kierunkiem inż. Jana Talarka, 
Stanisława Dziedzica i Antoniego Rychtera.

Już irzy 
Brygady Pracy 

Socjalistycznej 
w PPB HiL
W środę, podczas woje

wódzkiej narady brygad 
pracy socjalistycznej przed
siębiorstw budowlanych, 
trzy zespoły PPB HiL otrzy
mały zaszczytny tytuł 
BPS. Należy podkreślić, 
że są to pierwsze bryga
dy pracy socjalistycznej w 
tym przedsiębiorstwie- Zasz
czytny tytuł BPS przypadł 
znanym z wysokich kwalifi
kacji i z ofiarnej pracy bry
gadom: murarskiej Jana Bo- 
dury z ZBM nr 2 Koksow
nia, ślusarskiej Stanisława 
Pietruszki z Zarządu Sprzę
tu i brygadzie ślusarskiej Ma
riana Miranowicza z ZBM nr 
3 Walcownie.

(Dokończenie na str. 2)
jazdowe. Jutro (niedziela 22 bm.) 
grać będą z Unią w Oświęcimiu, 
a w czwartek 26 bm. z Górnikiem 
Brzeszcze.

Zespół Hutnika demonstruje o- 
becnie wyrównaną formę, gra 
spokojnie, z wiarą we własne 
możliwości, co przynosi pożąda
ne rezultaty. Po 10 rundacb mi
strzostw ligi okręgowej Hutnik 
jest jedyną drużyną bez poraż
ki: ma on na swym koncie 4 re
misy 1 6 zwycięstw, przy czym w 
S ostatnich spotkaniach piłkarze 
nowohuccy schodzili z boiska ja
ko zwycięzcy. Miejmy nadzieję, 
że drużyny zachodniego pograni
cza województwa krakowskiego 
nie przerwą tej dobrej passy 
Hutnika.

HUTNIK —CRACOVIA IB 
W KOSZYKÓWCE

W kolejnym spotkaniu o mi
strzostwo klasy A koszykarze 
Hutnika zmierzą się jutro z ze
społem Cracovii Ib. Spotkanie 
odbędzie się w satl Hutnika. Po
czątek o godz. 10.00.

FINAŁY TURNIEJU 
PIŁKARSKIEGO

W najbliższą środę i czwartek 
na głównym boisku Hutnika od
będą się dwa finałowe spotkania 
turnieju piłkarskiego reprezen
tacji wydziałów i zakładów Hu
ty im. Lenina. W środę 25 bm. 
o godz. 14.30 grać będą dwie naj
lepsze drużyny kombinatu — re
prezentacje Wydziału Magazy
nów Inwestycyjnych 1 Wydziału 
Mechaniczno-Konstrukcyjnego. W 
czwartek natomiast o tej samej 
porze w meczu o III miejsce ze- 
•p/i Odlewni zmierzy się ze iwy-

(Dokończenie na str. 2)

* AKTUALNOŚCI NOWOHUCKIE * AKTUALNOŚCI NOWOHUCKIE *

Dbajmy o estetyczny wygląd mieszkania — oto dewiza wystawy-pokazu mebli, jaką 
mamy możność oglądać w hallu Domu Kultury HiL. Inicjatorem jest Poradnia 
Wnętrz prowadzona przez p. Ja nusza Trzebiatowskiego, oraz Centrala Przemyślu 
Ludowego i Artystycznego, kto ra wypożyczyła potrzebne eksponaty. Cechą cha
rakterystyczną pokazu jest po p lerwsze to, że wszystkie meble można dostać 
w sklepie CPLiA (lub Je zaniów'-ć) i po drugie, że wnętrza urządzone są w dosto
sowaniu do nowohuckich warunków mieszkaniowych. Na niewielkich przestrze
niach mamy więc i kącik do pracy, i gabinet dla gości, i kącik dla dzieci i sy
pialnię 1... słowem wszystko, co lest w mieszkaniu najpotrzebniejsze i możliwe 
do zorganizowania.

O uroczystym 
przekazania no
wego lokalu No
wohuckiej Dru- 
Karni piszemy 
ną str. 5. Na 
zdjęciu: zwiedza

nie budynkn 
przez przedsta
wicieli władz 1 
innych zaproszo

nych goS»’
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Pilna sprawa
Atrakcyjne tmprety 
sportowe „Polska

Egzekutywa KF PZPR Huty Im. Lenina 
omawiała na swym posiedzeniu stan bez- 
pieczeństwa i higieny pracy w hucie. W 
obradach tym sprawom poświęconych wzię
li udział członkowie Prezydium Rady Za
kładowej.

W ożywionej dyskusji towarzysze ocenili 
sytuację oraz postulowali uwagi o cha
rakterze kierunkowym, zmierzające do u- 
sprawnienia całokształtu działalności. M. in. 
podkreślano, że za mało sprawami bhp zaj
muje się sam dozór, co sprzyja dowolno
ści i brakowi odpowiedzialności w prze
strzeganiu instrukcji i odpowiednich za
rządzeń. Istnieje włęc pilna potrzeba uczu
lenia pracowników dozoru na te sprawy.

Egzekutywa, — której obradom przewo
dniczy! sekretarz KF tow. A. NOW.CKI — 
PO wysłuchaniu sprawozdania kierownika 
TB oraz przeprowadzonej dyskusji, celem 
kompleksowego ujęcia zadań dotyczących 
poprawy stanu bhp w hucie, powołała ze
spół do opracowania odpowiednich wnlo-

sków. Zespół ten uwzględni zadania doty
czące administracji huty, zakładowej służ
by zdrowia oraz organizacji społecznych.

Szczegółowo opracowane kierunki dzia
łalności zespołu, stanowiące wytyczną bo
gatej dyskusji tym sprawom poświęconej 
egzekutywy KF partii, będą tematem po
szczególnych publikacji, które zamieścimy 
w czasie trwania obecnego kwartału bhp 
w hucie.

Niezależnie od tego wypada stwierdzić, 
że — problematyka bezpieczeństwa i higle- j 
ny pracy, energicznej walki z brakiem od
powiedzialności leżącym u podstaw wy
padków przy pracy (chodzi tu o dozór, jak 
i samych pracowników lekceważących prze
pisy) — powinny zająć czołowe miejsce 
w zainteresowaniach gospodarczego i spo
łecznego aktywu w najbliższych dwóch 
miesiącach, nie mówiąc już o roboczych ko
lektywach w wydziałach, których codzien
nym obowiązkiem jest kontrolować pod 
tym wględem istniejącą sytuację.

Oceniamy naszą pracę
„Silą Partit w więzi z masami” — napis tej 

treści zdobił świetlicę Stalowni, w której 17 bm. 
odbyto śię zebranie sprawozdawczo-wyborcze OOP 
zmiany „D”.

Referat oceniający pracę tej organizacji wy
głosił sekr. tow. J. Nowotny.

W ożywionej dyskusji, Jaka wywiązała się po 
referacie, głos zabierali m. In. tow. tow. Kur
dziel, Strażak, Pająk, Śliwa i Knawa. Większość 
wypowiedzi skupiała się wokół zagadnień pro
dukcyjnych. Mówiono o przyczynach trudności, 
na Jakie napotyka w swej pracy załoga Stalowni, 
o współpracy kierownictwa z organizacją, zwal
czaniu nieróbstwa, podniesieniu kultury eksploa
tacji urządzeń, większym udziale szeregowych 
członków w życiu organizacji partyjnej, elimino
waniu awarii ltd.

W wystąpieniu swym I sekr. KF PZPR tow. 
Z. Jakus omówił szereg ważnych dla organiza
cji zagadnień. Mówił on o konsolidacji sił partii, 
obowiązkowości, aktywizacji działalności całej 
organizacji, systematycznym podnoszeniu wiedzy 
1 fachowości politycznej 1 Ideologicznej oraz 
kwalifikacji zawodowych. Dużo uwagi tow. Jakus 
poświęcił omówieniu obecnej sytuacji produkcyj
nej i zadaniom, jakie stoją przed stalownikaml.

W wyniku wyborów, I sekretarzem został Emil 
Górnlsiewicz, a II tow. Wincenty Grzesiak.

dz

11 bm. odbyło się zebranie sprawozdawczo-wy
borcze OOP przy Dyrekcji Ekonomicznej. Referat 
omawiający aktualną sytuację międzynarodową 
craz podsumowujący dorobek 1 nakreślający wy
tyczne do dalszej pracy organizacji, wygłosił 
I sekretarz tow. Winiarski.

Organizacja w minionym roku zajmowała się 
sprawami zaopatrzenia, zatrudnienia w plonie, 
współpracy z wydziałami produkcyjnymi 1 usłu
gowymi oraz zagadnieniami wewnątrzpartyjny
mi, m. In. szkoleniem, wzrostem szeregów par
tyjnych, podniesieniem dyscypliny i obowiązko
wości.

Na zebraniach OOP I egzekutywy, których te
matem była ccena pracy komórek pionu DE, pod
jęto szereg wniosków 1 zaleceń, zmierzających 
do usprawnienia pracy, np. przyspieszenia trybu 
załatwiania zamówień i uproszczenia dokumenta
cji. Omawiano także sytuację w zakresie ekono
miki huty, ze szczególnym uwzględnieniem zadań, 
jakie stoją przed tutejszą organizacją.

.V ożywionej dyskusji glos zabierali m. In. to
warzysze: Kozielska, Szopa, Rosół, Krokosz, Gó
rak. Kilnstler, Kruk, Zablcki 1 Danek. Większość 
wypowiedzi skupiała się wokół istotnych dla or
ganizacji partyjnej zagadnień. Mówiono m. In. 
o poprawieniu stylu pracy propagandowo-agita- 
cyjnej, uaktywnieniu grup partyjnych, przydzie
leniu wszystkim członkom partii konkretnych za
dań. poszerzeniu tematyki zebrań partyjnych za
gadnieniami zawodowymi l dalszym wzroście 
szeregów partyjnych.
I sekretarzem wybrano tow. Władysława Winiar

skiego, a II tow. Mariana Grelę.
ćz

*
Na zebraniu sprawozdawczo-wyborczym w Od

działowej Organizacji Partyjnej zmiany „A” 
w P-40. tak referat tow. Kruszyńskiego, jak 1 dy
skusja koncentrowały się wokół spraw produk
cyjnych 1 socjalno-bytowych. Temat pierwszy 
wynika z trudnej sytuacji, w jakiej znajdują się 
ostatnio wielkie piece. Mówił o tym m. in. kie
rownik wydziału tow. Rudziński, sekretarz KZ 
tow. Bajak, tow. Jaworski I inni dyskutanci. Spo
ro miejsca w dyskusji (tow. tow. Jurkowski, 
Kozłowski) poświęcono sprawie warunków byto
wych załogi. Chodzi tu o bardzo elementarne 
sprawy, jak: bhp, ciepła woda, gorąca kawa czy 
mleko. Mimo kilkakrotnych interwencji wciąż 
nie są one należycie załatwione.

Warto wspomnieć Jeszcze o jednej sprawie po
ruszonej w dyskusji, mianowicie o problemie 
narad roboczych. Ostatnio zaniechano organi
zowania narad i dlatego sprawy, które można by 
załatwić roboczo (z dnia na dzień), stawiane są 
przeważnie na zebraniach partyjnych odbywają
cych się przecież nie tak często.

Na zakończenie dokonano wyboru nowe) egze
kutywy: I sekretarzem został tow. Jaa Kruszyń
ski, n-gim Franciszek KumplckŁ

J-ś.
*

W OOP Siłowni kampania sprawozdawczo-wy
borcza przebiega sprawnie. W istniejących pięciu 
grupach partyjnych przeprowadzono Już wybory 
grupowych.

Na zebraniach przedwyborczych dyskutowane 
są sprawy organizacji partyjnej oraz sprawy 
gospodarcze, dyscypliny, wydajności pracy, współ
zawodnictwa ltd. Omawia się też realizację zadań 
partyjnych przez członków organizacji. Kontrolę 
zadań partyjnych przeprowadzają grupowi par
tyjni.

J.CŁ

(Dokończenie ze itr. 1) 
cięzeą pojedynku Aglomerownia 
— Wydział Remontu Pieców Hut
niczych.

UCZYMY SIĘ PŁYWAĆ
Zarząd Ogniska TKKF, po

dobnie Jak w latach ubiegłych, 
organizuje naukę pływania dla 
początkujących i zaawansowa
nych. Zajęcia odbywają się w 
każdą niedzielę na krytej pły
walni Młodzieżowego Domu Kul
tury w Krakowie przy ul. Kro
woderskiej. Zgłoszenia i zapisy 
przyjmuje kol. Zofia Nowak, 
tel. 50-96, oraz instruktor na 
pływalni w czasie zajęć. Opłata 
za kurs — 30 zł od osoby.

PIĘŚCIARZE HUTNIKA 
' W WIELICZCE

Rezerwowa drużyna pięściarzy 
Hutnika rozegra kolejne spotka* 
nie o mistrzostwo ligi okręgowej 
x zespołem Górala z Żywca. Spot
kanie, którego gospodarzem jest 
Hutnik, rozegrane zostanie w 
Wieliczce — ze względów propa
gandowych.

O wyjeździe pierwszej drnżyny 
bokserskiej do Gdańska piszemy 
na str. €.

w II wojnie
To cykl wykładów Jaki orga

nizuje Zarząd Oddziału ZBoWiD 
w Nowej Hucie. A oto tematy 
wykładów: dr W. Skarbińskl — 
„Szlak bojowy I Armii”, „Po
wstanie i wałki II Armii", pik. 
J. Clałowicz — „Polska w pla
nach niemieckiej opozycji anty
hitlerowskiej”, płk. S. Szalewicz 
„Ucieczki z obozów jeńców”, Ka
zimierz Kordas „Walki Brygady

światowej“
Spadochronowej pod Archetra*. 
mjr Z. Korzeniowski „Walki 
I Dywizji Pancernej gen. Macz
ka".

Warto dodać, że wykładowca
mi są specjałiści-historycy, lub 
uczestnicy walk w II wojnie 
światowej. Wykłady odbywają 
się w środy o godz. U w świe
tlicy ZBoWiD, Os. Centrum C, 
blok 10. ż

Już trzy Brygady Pracy 

Socjalistycznej 

w PPB HIL
(Dokończenie ze str. 1).

Do chwili obecnej o tytuł 
BPS ubiega się wśród budo
wniczych kombinatu 98 bry
gad w składzie 1116 ludzi.

Wiele nowych zespołów przy* 
stąpiło do współzawodnictwa 
w IV kwartale br.

W przyszłym tygodniu, w 
czasie KSR budowniczych, 
wyróżnione zespoły otrzy
mają nagrody. Brygadziści 
otrzymają po 1 tys. zł a każdy 
członek zespołu po 500 zł- O 
nagrodach tych pomyślała 
Rada Robotnicza PPB HiL.

XXII 
z
3

G
Z 
d

(Dokończenie ze str. 1)
i jest jednocześnie wykładnikiem 
współczesnych dążeń całej ludzkości. 
Z każdym rokiem coraz więcej ludzi 
w różnych krajach i na różnych 
kontynentach widzi, że w warun
kach kapitalizmu kolosalne możli
wości opanowania przez człowieka 
sił przyrody, nie mogą być wyko
rzystane w interesie wszystkich na
rodów. I oto komunizm staje się w 
ich oczach nowym kształtem spo
łecznym, nową formą organizacji 
społeczeństwa, która realnie już 
wskazuje sposoby stworzenia obfito
ści dóbr materialnych.

Amerykański dziennik ,JVeu> York 
Mirror" pisze: „...trzeba studiować 
zjazdy partyjne (mowa o Zjeździe 
KPZR — red.), bowiem właśnie na 
nich zapadają uchwały- które dziś 
wywierają wpływ na cały świat’’.

Nie ma obecnie polityka ani kraju, 
partii ani rządu, którzy nie docenia
liby praktycznego znaczenia 
dyskutowanego przez XXII Zjazd

KPZR jej Programu, którzy nie wi
dzieliby w nim (chcą czy nie chcą!) 
— najważniejszego dokumentu po
litycznego przeżywanego przez nas 
okresu historycznego.

*
Dla naszego polskiego społeczeń

stwa Zjazd KPZR jest wydarzeniem 
szczególnej wagi. Od lat bowiem ro
zwijamy naszą państwowość w ra
mach obozu socjalistycznego, po bra
tersku korzystając z dorobku i do
świadczeń wielkiej partii stworzonej 
przez Lenina. Nasze sukcesy w u- 
przemysłowieniu, razem z budową 
Huty im. Lenina, zawdzięczamy w 
ogromnej mierze, jeżeli nie w decy
dujący sposób — właśnie KPZR, któ
ra odbywa swój historyczny Zjazd. 
Toteż robotnicy i pracownicy Hu
ty im. Lenina oraz społeczeństwo 
Nowej Huty, w pełni solidaryzując 
się z ideami przyświecającymi Zja
zdowi, ślą radzieckim budowniczym 
komunizmu braterskie pozdrowie
nia i życzenia owocnych obrad.

Jeszcze
echa lata

We wtorek gościliśmy w hucie 
wychowawców 1 wychowawczy
nie, które zajmowały się dziećmi 
pracowników huty na koloniach 
letnich. Spotkanie tego perso
nelu z członkami Prezydium Ra
dy Zakładowej i z przedstawi
cielami Dyrekcji huty wypadlo 
bardzo milo. Goście zapoznali się 
najpierw z hutą, wysłuchując 
prelekcji tow. Marcina Andrze
jewskiego 1 zwiedzając kilka naj
ważniejszych wydziałów. Następ
nie, podejmowani przez Radę Za

kładową wspólnym obiadem, do
konali wymiany doświadczeń ko
lonijnych.

Zwracając się do personelu ko
lonijnego. przewodniczący Rady 
Zakładowej tow. Jan Stefanik, 
podziękował za jego pracę na 
koloniach letnich huty.

PAMIĘTAJ, ŻE OSZ
CZĘDZAJĄC PRĄD W 
MIESZKANIU PRZYCZY
NIASZ SIĘ DO USPRAW
NIENIA NASZEJ GOS
PODARKI NARODOWEJ.

SAiW zawiadamia
Zarząd Dzielnicowy SAIW w 

Nowej Hucie zawiadamia, że we 
wtorek 24 bm. o godz. 1« w Klu
bie Robotniczym PBM przy uL 
Kocmyrzowsklej odbędzie się od

czyt mgr Henryka Chylińskiego 
pt. „Moja droga od kapłaństwa 
do aleizmu”. Na odczyt zaprasza 
się członków SAIW. członków 
TSS oraz sympatyków.
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TABELA WYKONANIA ZADAŃ 
PRZEZ HUTĘ DO U BM. WL.

planu
Siłownia — prod. energii 

elektrycznej lis
ZMO w pr. wapna palonego 116 
Wydział Rur Zgrzewanych 108 
Wydz. W-l stal elektr. sur. 106 
ZMO w prod. dolomitu praż. 106 1
Zakład Wapienniczy

w Czatkowicach 105
Wydz. W-3 w prod. wyrobów 

kutych 103
ZMO w prod. wyrobów 

szamotowych 10S
Warsztat Konstrukcji Stal. 102 
Walcownia Zimna — blacha 

ocynkowana 102
Walcownie Wstępne w prod. 

kęsów 101
Aglomerownia 100,8
Stalownia stal martenowska 100
ZMO w prod. wyrobów zasad. 100 
ZK w prod. koksu ogółem 99,6 
ZK w prod. koksu wlelkopiec. 99 
Wielkie Piece w prod.

surówki 98
Wielkie Piece w prod.

żużla granul. 3?
Walcownia Zimna — blacha

„czarna" 96
Wydz. W-3 w prod. ogółem 93
Walcownia Gorąca Blach 89
Walcownie Wstępne w prod.

kęsisk W
Wydz. W-l w prod. ogółem 79
Walcownia Zimna w prod.

blachy ocynow. 6!
Wielkie Piece w prod. żużla 

pumeks. 29
Wydział Rur Zgrzew. —

protlie gięte 15
Wszystkie wydziały pozostające 

w tyle muszą dołożyć maksimum 
starań, aby pokonać przeszkody 
i wykonać zadania planowe paź
dziernika.

Kampania sprawozdawczo - wyborcza 
szkołą partyjnej gospodarności 

Rizmawa z I sekretarzem KF PZPR tow. Zbigniewem Jakasena

— Co moglibyście powiedzieć, towarzy
szu sekretarzu, o warunkach, w których 
odbywa się obecna kampania sprawozdaw
czo-wyborcza w organizacjach partyjnych 
huty. Inaczej mówiąc: w jakim sensie roz
wój kombinatu określa formy działalno
ści społecznej prowadzonej przez partię?

W obecnej kampanii sprawozdawczo- 
wyborczej front działania organizacji 
partyjnej znacznie się rozszerzył, i to w 
pewnym sensie w znaczeniu „fizycznym”. 
Można sobie pozwolić na takie stwierdze
nie chociażby z tego względu, że kombi
nat stale się rozrasta. Powstały nowe je
dnostki produkcyjne, w których powo
łano organizacje partyjne. Poza tym 
front działania rozszerzył się nie tylko 
w znaczeniu fizycznym; równocześnie bo
wiem wzrosło samo zapotrzebowanie na 
pracę o charakterze społeczno-politycz
nym.

Jak z tego widać, warunki, w których 
odbywa się praca i działalność społecz
no-polityczna, stały się bardziej złożone. 
M. in.' także i dlatego, że znacznie pod
niósł się poziom planowanych zadań. Je
żeli jeszcze niedawno plan produkcyjny

pod względem wartości wynosił u nas 4 
mld złotych, to obecnie zwiększył się już 
do 8 mld. Tak więc piany są napięte, a 
co za tym idzie — wzrasta też intensyw
ność pracy.
W produkcji hutniczej w tym czasie, 

znacznie wzbogaciliśmy dotychczasowe 
przetwórstwo. Doszły nowe asortymenty, 
uszlachetnione, takie jak rury, blachy o- 
cynowane i ocynkowane oraz profile 
drobne. Podniósł się poważnie poziom 
wiedzy i świadomości społecznej za
trudnionych pracowników, stale roz
szerza się krąg ich zawodowych i ogól
nych zainteresowań. Jednakże musimy 
pamiętać, że równolegle ze wzrostem 
kombinatu zwiększył się także zakres 
trudności i kłopotów.

— Pozwalając »obie na dygresję: przy
wszystkich trudnościach i kłopotach, sprzy
jającym momentem jest zwiększeni? się 
siły oddziaływania organizacji partyjnej. 
Co można by o tym powiedzieć?

— Wydaje się, że rosnący wpływ or
ganizacji partyjnej, jej oddziaływania na

załogę, wzrost wewnętrznej prężności, 
najlepiej uwidocznić mogą konkretne 
fakty dotyczące rozwoju działalności par
tyjnej.

Otóż rozszerzony został znacznie — bo 
o kilkadziesiąt osób — aktyw Komitetu 
Fabrycznego (grupujący się w komisjach 
1 zespołach). To samo odnosi się do ak
tywu skupionego wokół Komitetów Za
kładowych i egzekutyw OOP. XV okresie 
bieżącej kadencji przyjęliśmy do partii 
ok. 300 nowych członków- Szkoleniem 
partyjnym objęliśmy ok. 3000 osób. Or
ganizacja partyjna huty zwiększyła swe 
siły zarówno liczebnie jak i pod wzglę
dem poziomu świadomości politycznej i 
wyrobienia społecznego. Możemy rów
nież odnotować stały rozwój działalności 
innych organizacji społecznych oraz Sa
morządu Robotniczego. Jeżeli chodzi o 
programy działalności partyjnej, to two
rzone są one nie tylko w oparciu o kon
cepcje i pomysły aktywu, lecz w głównej 
mierze opierają się na wnioskach zgło
szonych przez organizacje i załogę.

Mimo znacznego postępu w działal
ności partyjnej — i to na wszystkich od
cinkach — ze względu na rozszerzający 
się front zadań i coraz bardziej złożone 
warunki, obecny poziom pracy partyjne) 
nie może nas zadowalać. Diatcgo też 
kampania sprawozdawczo-wyborcza w 
organizacji partyjnej Huty im. Lenina 
powinna przyczynić się do rozwiązania 
w pierwszym rzędzie tych problemów, 
na których nam bardzo zależy.

— W związku z ostatnią uv.-ągą, nasawa 
się pytanie: jakie to są problemy?
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WIERZYLIŚMY W PRZYSZŁOŚĆ

Zwykły, spokojny dzień. Ulicami Nowej Huty jak zwy
kle przechodzą tłumy ludzi, matki prowadzą za ręce dzie
ci. słychać rozmowy, śmiech. Wtem w zwykły nurt życia 
wkradają się jakieś obce, drażniące odgłosy. Tei i ów 
przy staje przed drzwiami dużej restauracji, spoza których 
pochodzą krzyki, ktoś inny zwraca uwagę dzieciom rów
nież zatrzymującym się na chodniku, by szły do domu, 
ło chwili przyjeżdża patrol milicyjny.

'Niezdrowa sensacja trzyma jeszcze w napięciu przygo
dnych obserwatorów: podają sobie z ust do ust wiadomo-

TOWARZYSZ PIOTR PORC, PRACOWNIK NASZEJ 
HUTY, WSTĄPIŁ DO PARTII DAWNO. MÓWIĄC O 
PARTII MAM NA MYŚLI PPR, LATA OKUPACJI. 
SAMĄ ROZMOWĘ PRZEPROWADZAMY W ZWIĄZKU 
ZE ZBLIŻAJĄCĄ SIĘ XX ROCZNICĄ POWSTANIA 
PPR. A TOWARZYSZ — DZIELI SIĘ WSPOMNIENIAMI.

JAK I GDZIE TO BYŁO?

Powiat miechowski. 1944 rok. Lipiec. Do tego okresu 
odnosi się następujące wyznanie:

«... Zaraz po przyjęciu mnie do partii, na moją prośbę, 
skierowano mnie do oddziału bojowego AL dowodzonego 
przez Tadka Białego. Byłem wówczas młodym człowie
kiem, zaledwie stawiającym pierwsze kroki w działalności 

partyjnej. Toteż naprawdę serdecznie wspominam starych 
komunistów miechowskich i działaczy partyjnych z okrę
gu krakowskiego, z którymi się zetknąłem i od których 
wiele się nauczyłem..."

Słuchałem tow. Porca z wielkim zainteresowaniem. Ma 
on bogate przeżycia, przeżycia człowieka, który nosi w 
swym życiorysie wiele faktów obfitujących w surową 
prawdę tamtych dni. Była to prawda walki, ofiarności i 
niesłychanych wyrzeczeń 1 trudów. Prawda ludzi PPR 
wierzących w przyszłość, w to, że nie na darmo giną towa
rzysze. Zc ciężko okupiona wolność przyniesie zarazem i 
nowy kształt, Polski Ludowej,

— Gdzieś w końcu sierpnia 1144 roku — wspomina tow. 
Porc — na polecenie naczelnego dowództwa Armii Ludo
wej, w rejonie wiosek Gruszka i Jóźwików w Kiclecczyz- 
nie, nastąpiła koncentracja oddziałów bojowych AL.

W czasie zgrupowania wymieniliśmy nasze uzbrojenie na 
nowe, otrzymane z dokonanych w tym czasie poważnych 
zrzutów radzieckich. W rezultacie wycofane zostały kara
biny. Zastąpiły je automaty — i w Ogóle broń maszyno
wa (karabiny przekazaliśmy na placówki).

W zgrupowaniu brało udział ok. 3 tysięcy alowców. 
Wszyscy oni już niedługo, bo zaledwie w kilka dni póź
niej wzięli udział to walce z kilkakrotnie liczniejszymi od 
nas wojskami okupanta, które liczyły według skromnych 
obliczeń przeszło dywizję i dysponowały czołgami oraz 
artylerią.

Niemcy otoczyli cały rejon w którym nastąpiło zgrupo
wanie, tj. kilka wiosekł Walka zaczęła się od świtu i trwa
ła do zmierzchu. U’ ciągu dnia odparliśmy zmasowane ata

ki hitlerowców. Jednakże z nastaniem nocy trzeba było 
pomyśleć o przebiciu się z okrążenia, gdyż wróg mógł 
sprowadzić posiłki.

Oddział Tadka Białego i Orkana utworzył grupę sztur
mową. Zadaniem jej było przerwać pierścień okrążenia i 
umożliwić pozostałym oddziałom wydostanie się z powsta
łego — mówiąc stylem wojskpwym — kotła.

Razem z innymi towarzyszami szturmowałem wówczas 
pozycje niemieckie. Poległo ponad trzydziestu z nas. Wi
działem ogromny hart i samozaparcie ciężko rannych, któ
rzy nie pozwalali odnosić się z pola walki.

Kiedy do akcji włączyły się pozostałe oddziały zdoła
liśmy się wreszcie przebić.

W tym miejscu pozwalam sobie urwać wątek opowiada
nia tow. Porca, który za swą postawę w bitwie, uzyskał

Przed stycznio- 
w* ofensywą 
armii radzieckiej 
grupa bojowa AL 
zorgonizowa a za
sadzkę na tran
sport niemiecki 
w pobliżu mia
steczka Pradła 
aa Kielecczyżnle.

Na zdjęciu: 
członkowie gru- 
»y a wśród nich 
(czwarty od pra
wej) amunicyjny 
erkaemu tow. P. 
Porc.

stopień kaprala i odznaczony został Krzyżem Walecz
nych.

Jednakże walka o wolność obfitowała także i w inne 
— zdawałoby się wprost trudne do uświadomienia sobie 
fakty. . .

Oto jeden z nich.
— ‘W sierpniu 1344 roku, po otrzymaniu rozkazu, nasz 

oddział udał się z lasów Pradelskićh w Córy Świętokrzy
skie. Zatrzymaliśmy się tam na dzienny postój koło Wło
szczowej.

Przed południem otoczyła nas Brygada Świętokrzyska 
NSZ przebywająca wówczas w pobliskich wioskach.

Wysłannicy z NSZ powitali alowców okrzykami — „Ko
muniści poddajcie się — bo inaczej sprowadzimy tu Niem
cowi” Zadali oddania broni.

Po odmowie z naszej strony, zaczęła się nierówna wal- 
^Tll9ada NSZ liczyła ok. 1700 ludzi, podczas kiedy my, 

tylko 300). Trwała ona do popołudnia. I jakkolwiek zdo
łaliśmy się przerwać, to jednak nasi rodzimi, polscy fa
szyści zatrzymali dwudziestu kilku ludzi z naszego od
działu. Zostali oni to okrutny sposób, po uprzednich tortu
rach, pomordowani.

Był to wstrząsający, głęboko poruszający nas fakt. Śle
pa nienawiść do ruchu rewolucyjnego, powodowała, że 
jeszcze w przeddzień wyzwolenia, w obliczu nieuchronnej 
klęsKt Niemiec hitlerowskich, rodzimi nacjonaliści nie za
wahali się przed dokonaniem haniebnego mordu na pol
skich komunistach. *

Zanotował:
R. W.
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Gdy stanie się 
przed Kolegium

ścl, że jakiś pijany chuligan pobił kogoś, że MO właśnie 
ma wyprowadzić pijaka. Prysnął zupełnie spokój panu
jący jeszcze niedawno na ulicy: słuchajcie, coś się uzieje.

*
Spokojna, zwykła noc. I nagle brzęk tłuczonego szkła. 

Nie ma już ciszy, odpoczynku, nie ma poczucia bezpie
czeństwa we własnym domu. Tuż ebek dzieje się coś, co 
wytrąci wszystkich mieszkańców toj ulicy ze snu do sa
mego rana. Awantura nie cichnie, dominuje w niej glos 
pijanego mężczyzny, najwidoczniej napastnika.

«•
Niezwykli goście bawili w dniach 17 i 18 bm w sali te

atralnej Huty im. Lenina. Przyjście ich poprzedziło wy
wieszenie na drzwiach listy nazwisk spisanych na wokan
dę Kolegium Karno - Administracyjnego nowohuckiej 
DRN. Były to otwarte posiedzenia tegoż Kolegium, na 
których naprawdę gośćmi byli tylko pracownicy huty 
przysłuchujący się rozprawom. Skład Kolegium to mgr 
inż. Leopold Senkara, Teresa Gajos, Zbigniew Szafarz i 
Zofia Pająk. Czynnik społeczny, ludzie pracy z Nowej Hu
ty. Na sali w pierwszych rzędach siedzą obwinieni: Fran
ciszek Kustosz i jego kolega Bajor, Stanisław Sławiński, 
Władysław Ślęzak, Stanisław Tabor. Różnią się wiekiem, 
zawodem, sposobem tłumaczenia się przed Kolegium, je
dni zaprzeczają butnie oczywistej prawdzie jak dwudzie
stoletni F. Kustosz, inni częściowo przyznają się do wy
bryków chuligańskich, chwytając się niewyszukanych 
sposobów złagodzenia swojej winy, jak to czynił — nie 
przebierając w środkach — W. Ślęzak. Jednak wszystkich 
tych ludzi, którzy popełnili różne przewinienia łączą dwie 
sprawy: nadużycie alkoholu i awantumictwo, karane 7 
art. 27 i 28.

Obok obwinionych na sali siedzą świadkowie, którzy 
już składali zeznania; przed drzwiami, w hallu oczekują 
dalsi. Są też koledzy obwin:onych, nawet członkowie ro
dziny. Tymczasem zespół Kolegium przesłuchuje po kolei 
wszystkich wezwanych na rozprawy. Brudnym potokiem 
płyną prawdziwe i nieprawdziwe szczegóły rozrób pijac
kich i wybryków chuligańskich, w wyniku których zaw
sze ktoś został pobity, znieważony, skrzywdzony. Czasem 
ofiarami są znajomi, sąsiedzi, czasem zupełnie obcy czło
wiek, jak w sprawie F. Kustosza.

Członkowie Kolegium zadają pytania, oskarżyciel pu
bliczny, (przedstawiciel MO) także słucha uważn'e. Do
prawdy, nigdy jeszcze w tej wielkiej sali nie było tak 
ciężkiej atmosfery, nigdy nie mówiono tu o takich spra
wach i w taki sposób, jak czynią to obwinieni. Wprost 
trudno uwierzyć, że i to jest jakiś urywek, margines ży
cia, na który zaprowadziła tych ludzi wódka, wypity w 
nadmiarze alkohol. Wstyd i jeszcze raz wstyd. Czy go 
czuja? To chyba gorsze nawet od kar. A te ostatnie nie 
są małe. Grzywna w wysokości półtora tysiąca, dwóch i 
pół tys. zł itp. z zamianą w razie nie zapłacenia na areszt, 
nie jest drobiazgiem. Należy sądzić, że takie wyroki po
skutkują.

Otwarte, publiczne rozprawy za wykroczenia chuligań
skie odbyły się po raz pierwszy na tc-renie naszej huty. 
Dobrze, że mogliśmy zobaczyć jak sprawnie i surowo ka
rze się teraz tego rodzaju występki. Dosyć mamy sensa
cji zakłócających nasz odpoczynek i dosyć mamy chu
liganów, dla których powinno wreszcie zabraknąć miej
sca w Nowej Hucie.

I. Koz.

W tej chwili na czoło wysuwa się za
gadnienie skuteczności, a więc i rze
czywistej efektywności 
pracy partyjnej oraz szybkiego, 
operatywnego działania i reago
wania.

Jak to rozumieć? — Posłużę się przy
kładem. Komitet Centralny partii w wy
niku obrad plenarnych podejmuje u- 
rhwałę. My natomiast zapoznajemy się 
z jej treścią oraz układamy własne pla
ny dz ałania. Rzecz jasna, że normalnie 
w takich razach odbywamy zajęcia we
wnętrzne. na których omawiamy uchwa
łę. po czym zapoznajemy z nią załogę. 
Wszystkie te czynności trwają u nas nie
raz tak długo, że w momencie kiedy roz
poczynamy praktycznie realizować zało
żenia uchwały, odbywają się już następ
ne posiedzenia KC, które podejmują no
rze uchwały. W rezultacie musimy zaj
mować się już nowymi problemami. W 
ten sposób stopień realizacji poszczegól
nych uchwał — jest niewielki.

O szybkości działania, a raczej jej bra
ku, można mówić na tle różnych przy
kładów. Niejednokrotnie informacje pra
sowe wymagające natychmiastowego ko
mentowania ze względu na ich wagę i 
znaczenie polityczne, wyjaśnia się u nas 
dopiero po kilku dniach czy tygodniach. 
Uogólniając to co powiedziałem, trzeba 
stwierdzić, że chcąc nadrobić cechujące 
dotąd naszą pracę braki, musimy szyb
ciej przyswajać załodze treści uchwał, 
sprawniej przeprowadzać kampanię wy
jaśniającą oraz opracowywać własne 
programy działania, jak również — co 
jest szczególnie ważne — maksymalnie 
wykorzystywać czas na realizację wszy
stkich uchwał, poslanowień i zamierzeń. 
I to odgórnych, jak i naszych własnych.

— W dotychczasowych uwagach koncen
trujecie się, towarzyszu sekretarzu, głównie 
na usprawnieniu stylu i kultury pracy 
partyjnej. Zależy ona niewątpliwie od po
ziomu i wyrobienia społecznego członków 
partii...

— Można by tak powiedzieć: nasza 
praca nad podniesieniem poziomu spo
łeczno-politycznego załogi i w ogóle śro
dowiska nowohuckiego, w którym nie 
tylko pracujemy, ale i mieszkamy — jej 
skuteczność, jest ciągle jeszcze niewspół
mierna do możliwości. Świadczą o tym 
chociażby przejawy paniki rynkowej, 
która tak niedawno miała miejsce. Moim 
zdaniem właśnie w kampanii sprawo
zdawczo-wyborczej powinniśmy usu
wać zjawisko, które jest jesz
cze dość częste, mianowicie to, że 
pracą polityczną zajmuje się systematy
cznie w zasadzie aktyw, a nie wszyscy 
członkowie i kandydaci partii. Ogólnie 
rzecz biorąc, poprawa pod tym wzglę
dem może następować szybciej wtedy, 
gdy pod pojęciem dyscypliny partyjnej 
będzie się nie tylko rozumieć, ale i eg’e- 
kwować w praktyce: obowiązki organi
zacyjne, udział w działalności politycz
nej oraz osobiste zaangażowanie i ideo
wo ść.

Kampania sprawozdawczo - wyborcza 
stanowi dobrą okazję do walki z przeja
wami tolerancji wobec nieróbstwa, bez
radności organizacyjnej czy bałaganu, 
bierności politycznej, jak również wszel
kiej bezideowości. Organizacja partyjna, 
będąc polityczną reprezentacją załogi, 
przeprowadzając rozrachunek swej dzia
łalności, porządkując ją i wypracowując 
program pracy, przygotowuje się tym 
samym lepiej do sprawowania kierowni
czej roli w przyszłej kadencji.

z

Rozmawiał: R. WOLSKI

Zainicjowany po raz pierwszy 
w ubiegłym roku Jesienny Rajd 
Młodych Hutników zaczyna się 
Już przeradzać w debrą tradycję 
turystyczną polskiego hutnictwa. 
W ubiegią sobotę 1 niedzielę be
skidzkie szlaki turj-styczne zaroiły 
się liczną rzeszą rajdowców. 
Drużyny ze wszystkich hut pol
skich przemierzając rozliczne tra
sy turystyczne Beskidu Śląskiego 
spotkały się gremialnie na mecie 
w Równicy, gdzie odbyło się uro
czyste zakończenie drugiego z 
kolei Rajdu Młodych Hutników, 
połączone z losowaniem nagród 
w postaci sprzętu turystycznego.

Tym razem nasza huta wystą
piła okazale 1 wyróżniła ’się po
śród innych hut licznymi druży
nami, składającymi się przeważ
nie z wytrawnych 1 doświadczo
nych turystów. Spośród ISO re
prezentantów naszej huty jedną 
z liczniejszych grup stanowili 
pracownicy Transportu Kolejowe
go, wśród których zamiłowanie do 
turystyki jest chyba najsilniej 
zakorzenione. Niemniej licznie 
stawili się na rajdzie pracowni
cy dyrekcji pod przewodnictwem 
Emila Klamry niezmordowanego 
1 szczególnie zapalonego entuzja
sty tego pięknego sportu. Aż

cztery samochody zawiodły no
wohuckich uczestników rajdu u 
trasy rajdu m. in. do Wisly- 
Głębce na miejsce startu, skąd 
już pieszo powędrowali w górę 
do schroniska na Stcżku.

Mimo trudów 1 zmęczenia Je
sienny Rajd Młodych Hutników 
zapisał się w pamięci jego u- 
czestników całym mnóstwem 
przyjemnych i niezapomnianych 
wrażeń. Będzie o czym wspomi
nać w długie dżdżyste wieczory, 
a jeszcze milej planować następ
ne podobne imprezw i eskapady 
turystyczne.
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© PLENUM RADY 
ZAKŁADOWEJ 
KOMBINATU

w I960 roku 783 e«ób 
natomiastNoweJ 

sekcją 
organizują

wej Kombinatu był 
wczas.?*' i wypoczynku 
naszej załogi. Sprawozdanie

Rozbudowa Siłowni w naszej hucie. Fet. J. Brożek

24 bm. odbędzie się kolejne 
posiedzenie Rady Zakładowej 
Kombinatu, poświęcone omó
wieniu kampanii sprawozdaw
czej w oddziałowych organiza
cjach związkowych i zatwier
dzeniu terminarza zebrań ora* 
ocenie realizacje wniosków i 
uchwal Rady Zakładowej pod 
jętych w latach 1060/81.

© I OGÓLNOKRAJOWA 
NARADA 
MODELARZY 
I ODLEWNIKÓW

Zarząd Oddziału Stowarzy
szenia Odlewnlkć-w Polskich w 

Hucie. wspólnie z 
modelarską SOP.

3 listopada br. 
I ogólnokrajową konferencję 
modelarzy, w której wezmą u- 
dŁżat technolodzy modelar
stwa odlewniczego I przedsta
wiciele wszystkich większych 
zakładów odlewniczych z ca
łego kraju.

Program narady przewiduje 
wygłoszenie kijku referatów 
przez specjalistów z Instytutu 
Odlewnictwa i naszej huty. M. 
In. mgr Tadeusz Olszewski 
przygotowuje referat na temat 
pokrywania modeli drewnia
nych powłokami metalowymi, 
mgr inż. Stanisław Kwiatkow
ski referat o składzie modeli 
i gospodarce modelami w od
lewniach hutniczych, a inż. 
Bogusław Kosmala wspólnie z 
technikiem Franciszkiem Szy
mikiem przedstawią możli
wości stosowania nowych two
rzyw do produkcji modeli.

W czasie narady powołany 
zcstanle zarząd sekcji mode
larskiej przy Zarządzie Głów
nym SOP, której zadaniem 
będzie opracowanie progra
mu prac nad wprowadzeniem 
pestępu technicznego w mo- 
del.-rstwle odlewniczym.

Organizatorzy konferencji 
prrygotewuję dla Jej uczestni
ków również pokaz pokrywa
li a model! drewnianych po
włokami metalowymi oraz wy
stawę modeli, któira 
»•ani zcstanle w 
naszej huty.
e WARTO O 

POMYŚLEĆ
17 miliardów złotych pochło

nę a już budowa Huśy im. Le- 
>rĘlna. Oznacza to. że na wybu

dowanie jednego stanowiska 
pracy wydatkowano blisko je
den milion Ziotych. Warto Je
dnak zaznaczyć, że 1 stano
wisko daje Już rocznie pro
dukcję o wartości 430 tys. zł. 
Zysk wygospodarowany przez 
załogę nosze) huty przewyższa 
znacznie koszty wydatkowane 
na dalszą jej rozbudowę. Nd. 
w minionym roku był on wyż- 

o 171 milionów od nakla- 
inwastycy jnych.
NOWY AUTOBUS
wyniku usilnych starań 
Zakładowa Kombinatu

zorganizo- 
modelarnl

TYM

w 
Raca 
zakupiła r.cwy autobus marki 
„Bałtyk”. Kcsztc-wał on 454 
tys. złotych. Pieniądze na ten 
cel wydatkowano z funduszy 
związkowych. W tej chwili 
Raca Zakładowa dysponuje 
już czterema autobusami.
• HUTNICZE 

SANATORIA
Z sanatoriów 1 ośrodków le

czniczych w Szczawnie Zdro
ju i Żegiestowie skorzystało 
Już 1700 pracowników przemy
słu hutniczego. Zarząd Głów
ny ZZH przy wydatnej pomo
cy Zjednoczenia Hutnictwa 
Żzlcza 1 Stali przystąpił osta
tnio do budowy sanatorium 
przeciwgruźliczego w Mikuszo- 
wicach na 390 miejsc. Koszt 
budowy tego obiektu wynie
sie około 8» min złotych. Mi
nisterstwo Przemysłu Ciężkie
go przeznaczyło na ten cel 30 
min z’, a związkowcy hutnicy 
zebrali ze składek członkow
skich już 27 min zł.

Zjednoczenie Górniczo-Hut- 
nicm Metali Nieżelaznych koń
czy budowę Demu Lecznicze
go w Krynicy na 2ro miejsc. 
Obiekt ten przekazany zosta
nie do użytku w drugim pół
roczu 1962 r.

W* br. 10 tys. hutników i ich 
rodzin skorzysta dodatkowo, 
niezależnie od skierowań z 
FWP z ośrodków wypoczynko
wych budowanych 
prowadzonych przez 
podleg'e Zarządowi 
mu ZZH.

lub też 
zakłady 
Głównc-

O STOŁÓWKA 
DLA 
MIESZKAŃCÓW 
HOTELI

Z Inicjatywy Zarządu Kwa- 
terumku i Zaopatrzenia Robot
niczego PPB naszej huty na 
osiedlu Wzgórza Kreesławickie 
ctwarta zc«tata stołówka dła 
mieszkańców tamtejszych ho
teli. Korzystać z niej będzie 
około 500 osób.

P) zień i noc na budowie-ńo- 
’ wego — największego w 

kraju wielkiego pieca o poje
mności przekraczającej 1700 
m. sześciennych — trwa wy
tężona praca. Ambitne załogi 
budowlano-montażowe wielu 
przedsiębiorstw robią wszyst
ko aby w terminie wykonać 
podjęte dla uczczenia 20 rocz
nicy PPR zobowiązanie, w 
myśl . którego już 15 grudnia 
br. ma popłynąć surówka z

3La pB^ć dwunasta

Zanim popłynie surówka
pieca nr 4z w

Na
ZÏ-
za-

nowego wielkiego pieca, 
nie zwrócone są oczy cakj 
logi huty, która z dużym 
interesowaniem śledzi postęp 
robót na budowie. Skrócenie 
bowiem o 16 dni terminu bu
dowy olbrzymiej inwestycji 
będzie egzaminem sprawności 
i dużej rutyny zawodowej na
szych budowniczych, przed 
którymi stoją jeszcze poważ
niejsze zadania.

Najbardziej zaawansowane 
prace wykazuje nadal front 
robót budowlanych, po nich 
idą prace montażowe, a nastę
pnie instalacje elektryczne. 
Nie oznacza to jednak, że 
wielka mobilizacja sił jest już 
nie potrzebna. Aby ustalony 
termin 15 grudnia został do
trzymany — potrzebny jest 
nadal ogromny i coraz więk
szy wysiłek. Jest to tym ko
nieczniejsze, że w trakcie ro
bót zaistniało szereg znacz
nych opóźnień, które muszą 
być jak najszybciej nadrobio
ne.
Tak nas informuje kierownik 
J budowy wp nr. 4 inż. Ma
rian Rydz — najważniejsze 
prace „Mostostalu” koncen
trują się obecnie na odcinku 
budowy nagrzewnic, które w 
pierwszej kolejności poddane 
zostaną próbom rozruchowym. 
Termin zakończenia montażu 
wszystkich urządzeń nagrzew
nic wyznaczono na 30 paź
dziernika. Istnieje jednak po
ważne niebezpieczeństwo o- 
późnienia tych prac, od któ
rych uzależniony jest rozruch 
i’rozpoczęcie suszenia nagrze
wnic. Przyczyną tej pesymi
stycznej oceny sytuacji jest 
brak 9 zasuw i napędów do 
wciągarek, które zostały wy
konane z wieloma usterkami 
r.a skutek niedopracowanej 
dokumentacji. Obecnie znaj
dują się one w Wydziale Me
chanicznym naszej huty, w 
której dokchuje się naprawy 
wybrakowanych części., Kiero
wnictwo Mostostalu zwraca 
się 2a naszym pośrednictwem 
z apelem do załogi tego wy
działu o wcześniejsze dostar
czenie ich na budowę wielkie
go pieca, za co z góry serdecz- 

: nie dziękuje.
Duże trudności występują 

także w rejonie elektrofiltrów, 
gdzie montuje się zasuwy i 
rurociągi. Spowodowane są 
or.e brakiem dwóch zasów 
bez których nie można prowa
dzić dalszych robót montażo
wych. Trudną sytuację kom
plikuje jeszcze bardziej to. że 
wypożyczono tylko na kilka 
dni do wykonania tych czyn
ności dźwig samojezdny. In
westor' powinien dołożyć sta
rań aby potrzebne zasuwy

na

Od

znalazły się jak najszybciej 
budowie.

Poważne zaburzenia tempa 
robót montażowych wystąpiły 
także ostatnio na estakadzie. 
Spowodowane są one uszko
dzeniem jednego z silników 
dźwigów, który odesłano do 
remontu aż do Zabrza. ~ ' 
pracy załogi zatrudnionej na 
tym odcinku budowy zależeć 
będzie w dużej mierze czy no
wy wielki piec rozpocznie 
pracę 15 grudnia. Zadecydują 
o tym także wyniki pracy 
brygad Czechowskiego, Saro- 
sieka i Barszcza, które z po
wodu opóźnień robót budow
lanych rozpoczę'y montaż u- 
rządzeń zasobników rudy o 
dwa miesiące później, niż 
przewidywał harmonogram.

Zaawansowane są prace przy 
montażu nowego mostu 

przeładunkowego rudy pomi
mo, że wykonywany jest on 
nową metodą. Dotychczas mo
sty montowano na ziemi i 
podnoszono je przy pomocy 
pomp hydraulicznych do góry. 
Obecnie konstrukcję mostu 
scala się na odpowiedniej wy-

Na budowie
stalowni

konwertorowej
Budowniczowie naszej 

huty rozpoczęli już mon
taż konstrukcji hali mie
szalnika — pierwszego 
obiektu stalowni konwer
torowej. W końcowej fa
zie budowy znajdują się 
fundamenty głównego bu
dynku nowej stalowni, w 
której staną dwa pierw
sze piece konwertorowe.

W celu nabycia pewnego 
doświadczenia oraz pozna
nia nowej technologii pro
dukcji stali, na terenie sta-

Duży krok naprzód

3 łys. pracowników

na wczasach w br

problem 
po pracy 

z 
wyników działalności powołanego 
przy Radzie Biura Wczasów i Wy
poczynku złożył tow. A. Dałkow
ski, następnie wywiązała się 
dyskusja.

Jakimi osiągnięciami może po
szczycić się wspomniane biuro, 
czy eksperyment z powołaniem go 
— na razie na warunkach pracy 
społecznej — należy iznać za u- 
dany? Najlepiej będzie oddać głos 
cyfrom. Jeszcze przed rokiem na 
wcz.asach w ośrodkach FWP I we 
własnych huty wypoczywało nie
spełna 780 pracowników. Pamię
tamy dobrze, że otrzymanie skie
rowania na wczasy, zwłaszcza w 
miesiącach letnich 1 do atrakcyj
nych miejscowości takich jak Za
kopane, Wisła, Międcyzdroje — 

sokości, stosując do tegt spec
jalne maszty. Nowa meto
da pozwoli na wcześniejsze 
wykonanie montażu i przy
czyni się do obniżenia kosz
tów jego budowy. W pracy 
wyróżniają się tu brygady Mi
chała Mlelki, Kazimierza Haj- 
ty i Pawła Budzisza.

W końcową fazę robót we
szła budowa wielkiego pieca. 
Po zamontowaniu aparatu za
sypowego, w tej chwili wyko

chwili. Koniecz-

Elmoncie, 
i

Mosto- 
PIP-ie

nuje się prace wykończenio
we. Przodują tu brygady 
Edwarda Jelonka i Kazimie
rza Gurguli.

Wyniki wypracowane w bm. 
zadecydują czy wykonane zo
stanie zobowiązanie budowni
czych, podjęte dla uczczenia 
XX rocznicy powstania PPR. 
Większa mobilizacja jest więc 
nakazem .................. .
ne jest to przede wszyst
kim w ' 
stalu, ZBM nr 1 
Na pierwszy plan wybijają się 
jednak roboty ZRI oraz El- 
montu, które jak najszybciej 
muszą zakończyć roboty, na 
rozdzielniach, maszynowni 
podpięcia, i nagrzewnic oraz 
uruchomić suwnice w hali lej- 
nlczej i wagon — wagi. Znając 
poważne trudności z jakimi 
boryka się załoga Elektromon- 
tażu, wierzymy jednak w rea
lizację tych trudnych zadań, 
cd których uzależnione jest 
czy w bieżącym miesiącu roz- 
poczną pracę grupy rozrucho
we. <lz 

łowni martenowskiej wy
budowany zostanie minia
turowy konwertor o po
jemności 100-krotnie mniej
szej niż normalny. Jego 
projekt opracował wydział 
konstrukcji stalowych hu
ty. Miniaturowy konwer
tor posłuży także do pro
wadzenia prób i doświad
czeń nad uzyskałem od
powiedniej jakości cegły 
dolomitowo-smołowej, słu
żącej do wymurowki 
ogniotrwałej konwertorów.

Ok. 2 tys. go-

składane przez 
dochodziło w 

od 400—500

było sprawą niezmiernie trudną. 
W dodatku, aby wystarać się o 
skierowanie trzeba było kilka
krotnych wyjazdów do Krakowa, 
wystawania w kolejkach, słowem 
połączone to było z dużą stratą 
czasu. Powołanie do życia B.ura 
Wczasów i Wypoczynku zmieniło 
radykalnie tę sytuację. Dla po
równania: '
wyjechało na wczasy, 
w br. 3 tył.

Stało się tak przede wszystkim 
dzięki specjalnej umowie zawartej 
z Wojewódzkim Biurem Skiero
wań FWP, gwarantującej hucie 
ponad 600 miejsc w domach wcza
sowych. Wydawanie skierowań 
na miejscu, w hucie, zostało z 
dużą radcócią przyjęte przrz za
łogę. Oblicza się, że dzięki wpro
wadzeniu tej Innowacji oszczędzo
no ludziom stratę 
dżin.

Zapotrzebowanie 
Rady Oddziałowe 
miesiącach letnich 
sztuk, w tym ok. 300 skierowań 
rodainnych. Należy się liczyć z 
nie mniejszym zapotrzebowaniem 
w roku przyszłym, a więc wnio
sek: konieczne Jest dalsze utrzy
manie umowy z FWP, a nawet 
poczynienie starań o uzyskanie 
Jeizcze większej Ilości skierowań 
wczasowych 
1962 roku.

Spośród prawie 
skorzystały w br. 
—SM stanowili pracownicy fizy
czni huty, 329 — umysłowi i 160 
członkowie rodzin oraz emeryci. 
Proporcje te były przez Prezy
dium słusznie poddane krytyce. 
W przyszłym roku musłmy doło
żyć starań aby na wczasy wy
jeżdżało więcej pracowników fi
zycznych, a mniej umysłowych, 
żeby proporcja kształtowała się 
mniej więcej jak 70—30.

Rekordowo wyglądało także w 
br. wykorzystanie ośrodków wła
snych huty. Wypoczywało w nich 
ogółem 1.161 osób. 540 w Domu 
Wypoczynkowym „Sanato" w Że- 
gieetowie Zdroju, 336 w ogrodku 
campingowym nad " Jeziorem 
Rożnowskim i ok. 700 w ośrodku 
nadmorskim w Stibleszewie. A 
teraz krótko na temat opinii pra
cowników huty o tych ośrodkach. 
„Sonato** ma już od dość dawna 
ustaloną dobrą markę, tym ra
zem powiemy tylko, że swoją do-

miesiące letniena
700 osób, ktćce
z wczasów FWP

W Koksochemii
współzawodnictwo 
grup związkowych

W celu zaktywizowania pra
cy grup związkowych i poprą; 
Wlenia wyników działalności 
całej zakładowej organizacji 
związkowej w Zakładzie Kok
sochemicznym, Rada Zakłado
wa zainicjowała współzawod
nictwo między grupami zwią
zkowymi. Miernikiem do oce
ny wyników nowej formy 
współzawodnictwa, dokonywa
nej co kwartał, są następują
ce kryteria:
• ilość zorganizowanych ze

brań grupy z udziałem mi
strza;
• udział członków 

w naradzie zmianowej;
• udział członków 

we współzawodnictwie
tul „Przodownika Pracy Soc
jalistycznej”;
• ilość zgłoszonych 

twierdzonych wniesków 
nalizatorskieh;

® ilość członków 
świadczących na Fundusz Bu
dowy Szkół 1000-lecia;

grupy

grupy 
o ty-

i za- 
racjo-

grupy

W latach 1904—1067 ma pow
stać w rejonie Łęgu nowocze
sna elektrociepłownia o mocy 
5-iO MW, która pracować bę
dzie na zaspokojenie potrzeb 
Huty im. Lenina 1 Krakowa. 
Nowy obiekt inwestycyjny 
przyczyni się w dużej mierze 
do oczyszczenia atmesfery z 
pyłów emitowanych w po
wietrze przez liczne kotłownie 
zakładowe i osiedlowa. Dzięki 
nowoczesnemu wyposażaniu 
elektrociepłowni zmniejszą się 
znacznie koszty wytwarzania 

brą sławę utrzymuje. W przy
szłości konieczne Jednak staje »lę 
przygotowanie miejsca zaosw dla 
dzieci, zagospodarowanie części 
terenu wyspy, uporządkowanie o- 
grodu i stopniowa wymiana me
bli oraz bielizny.

Mieszkańcy ośrodka w Bartko- 
wej na ogół nie midi wiele po
wodów do narzekań. Aby było je
szcze lepiej, trzeba pomyśleć o 
materacach na łóżka, o otwarciu 
świetlicy — klubu i wyposażeniu 
ośrodka w większą iiosć sprzętu 
sportowego. Ponieważ było wie
lu chętnych i z pewnością będzie 
ich jeszcze więcej, nie mogą ujść 
uwadze inwestycje. A więc zakup 
10—15 nowych domków, dzięki 
czemu liczba wypoczywających 
wzrośnie do 110 osób na turnusie.

W tym zestawieniu, porówna
nie wypada nieco gorzej dla o- 
srodka w Sob.czzew.e. Teren bar
dzo ładny, ale dużą część przy
jemności odbiera prymityw wy. 
głędający z każdego kąta. No 1 
narzekania na wyżywienie w 
miejscowej gospodzie. W każdym 
razie wydaje się s. uszne utrzy
manie tego campingu i przystą
pienie do Jego rozbudowy w myśl 
opracowanych projektów.

Bardzo dobrym pomysłem były 
zainicjowane przez Radę Zakłado
wą Wydziału Transportu kolejo
wego „wczasy ped gruszką". Eks
peryment przeprowadzony w 
Szczawie 1 w Bialce Tatrzańskiej 
wypad! na medal. Z tej formy 
wypoczynku skorzystało 42 rodzi
ny — razem 178 oeób. Ze wejlę- 
du na brak dostatecznej ilości 
miejsc w domach wypoczynko
wych, „wczasy pod gruszą" po- 
winęy edegrać w przyszłym roku 
znacznie poważniejszą rolę. Jest 
to zresztą bardzo korzystny spo
sób spędzenia urlopu wraz z ro
dziną, nie pociągający zbyt wy
sokich wydatków.

Zestawienie nie byłoby pełne 
gdyby pominąć w nim wczasy 
lecznicze i sanatoria, z których 
skorzystało ok. 530 osób ora* 
wczasy w ośrodku ZHłŁlS w Wiśle 
Malince, gdzie wyjechało ok. 70 
osób. Doliczając Jeszcze de tego 
wczasy kajakowe, wędrowne i 
inne PTTK, można przyjąć, te ok. 
3 t) s. osób skorzystało tego rokn 
z zorganizowanego przez hutę I 
udcstępnicncgo im wypoczynku 
urlopowego.

A plany na rok przyszły? Biuro 
Wczasów 1 Wypoczynku starać się 
będzie, aby w miesiącach urlopo
wych co najmniej SCO osobom za
pewniać (co miesiąc) wyjazd na 
wczasy — 330 pracownikom huty 
i 500 członkom ich rodzin. Oprócz 
tego w ośrodkach własnych po
winno być zagwarantowane miej
sce dla ok. 630 osób miesięcznie. 
Oczywiście tych ambitnych, trud
nych zadań nie wypełni Biuro 
pracujące — tak jak tego roku — 
siłami społecznym!. Konieczna 
jest jego reorganizacja i przydzie
lenie etatów. Dotychczasowe wy
niki pracy Biura Wczasów 1 Wy
poczynku, poważne osiągnięcia, 
przemawiają jak najbardziej za 
tego rodzaju decyzją.

jo

• ilość prenumerstori«.- pra
sy.

Podsumowywanie wyników 
dokonywane będzie na szcze
blu wydziałów przez Rady 
Oddziałowe, a zakładu przez 
Komisję Organizacyjną RZ, 
która po zakończeniu każdego 
kwartału przedkładać będzie 
wnioski na posiedzeniach pre
zydium RZ Zakładu Kokso
chemicznego. Dla wyróżnio
nych grup przewiduje się wie
le nagród w formie dyplo
mów, bezpłatnych wczasów i 
nagród rzeczowych.

♦

Młodość szuka przygody 
ale alkohol to najlichsza 
i najsmutniej kończąca się 
przygoda

ciepła. Uzyskane w ten spo
sób oszczędności przyczynią 
się do tego, że koszty Jej bu
dowy zamortyzują się Jtrż 
upływie kilku lat.

Jeżeli opracowane już 
nowego obiektu założenia

po

dla 
zo

staną’zatwierdzone przez Mi
nisterstwo Energetyki to za 
trzy lata w Łęgu rózpccznie 
się roboty budowlane, przy 
wznoszeniu Jedr.ąJ z naj
większych elektrociepłowni w 
kraju.
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Święto 
nowohuckich drukarzy

P
rzed tygodniem załóg? 
nowohuckiej drukarni 
miała swój wielki dzień, 
podwójne święto: oficjal

ne otwarcie zakładu w no
wych pomieszczeniach oraz 
zajęcie II rpiejsca we współ
zawodnictwie pracy w prze
myśle terenowym.

Na uroczystość przybyło 
wielu zaproszonych gości, m. 
in. sekretarz Komitetu Dro
bnej Wytwórczości —' mini
ster Józef Dobrzeniecki, wice
przewodniczący RN m. Kra
kowa — dr J. Garlicki, prze
wodniczący Prezydium DRN 
w Nowej Hucie — mgr 
St. Cichocki, przedstawiciele

władz partyjnych starego 
Krakowa i dzielnicy. Wszyscy 
oczywiście z wielkim zainte
resowaniem zwiedzali nowo 
przekazany naszej drukarni 
budynek,'w którym warunki 
pracy uległy tak zasadniczym 
zmianom na lepsze. Dziś 
trudno je wprost porównać 
z ciasnotą, jaka miała miej
sce w baraczku w kombina
cie. czy nawet w poprzednim 
lokalu — też za ciasnym, ma
łym i ponurym — nie od
powiadającym ani skromnym

Z podziwem oglądano sprawną pracę drukarzy na nowo
czesnych, importowanych maszynach.

Podobnie jak w Krakowie, Za- 
raid Dzielnicowy PCK w No
wej Hucie zaplanował szereg im

prez mających na celu popula- 
ry*»e'ę „Tygodnia”. W przycho
dni na osiedlu Uroczym zostanie 
utworzony punkt pobierania krwi 
od honorowych krwiodawców 
oraz badania grup krwi. Punkt 
czynny będzie od godz. 3 do 18

Możesz uratować 
czyjeś życie 

przez cały tydzień, tj. do M km. 
Apelujemy do wszystkich mie
szkańców Nowej Huty. którym 
zdrowie pozwala na niesienie po
mocy chorym w tej formie, aby 
zg'aszall się jak na'.liczniej w 
wymienionym punkcie.

Wszyacy lekarze zakładowi o- 
trzymali irstrukc e i materiały 
psmoerleze do opracowania po
gadanek. celem wygłoszenia Ich 
w zakładach pracy i w szkołach 
na terenie dzielnicy. Szeroka pro
paganda te.l ważnej sprawy. Jaką 
jest ake*a honorowego krwiodaw
stwa będzie prowadzona też po
przez radio, prasę, radiowóz I 
>pec|ałnie opracowane plakaty 
reklamowe.

W okresie trwania Tygodnia 
Honorowego Krwiodawstwa, peł
nione będą dyżury w szpitalach, 
stacjach krwiodawstwa i punktach 
PCK, ^(bsl 

wymogom załogi, ani wzra
stającym zadaniom produk
cyjnym nowohuckiej dru
karni.

Historię tego niezwykle 
potrzebnego na naszym tere
nie zakładu krótko zobrazo
wał jego dyrektor — M. Sła
wek, dziękując serdecznie 
władzom dzielnicowym i 
miejskim za okazaną pomoc 
w rozwoju drukarni. Dzięki 
temu, że uzyskano nowe, 
obszerne pomieszczenia, moż
liwe było też zakupienie no
woczesnych maszyn drukar
skich i wszelkich potrzebnych 
do tej pracy urządzeń. Nowo
hucka drukarnia, mimo iż 

pracuje dopiero 8 lat, mimo 
iż borykała sie z wieloma 
trudnościami, w terminie wy
konywała i wykonuje swe 
zadania. Stanowi wydatną 
pomoc dla Huty im. Lenina — 
głównego zleceniodawcy, dla 
przedsiębiorstw budowlanych, 
dla różnego rodzaju zakła
dów handlowych i przemy
słowych. Jakość jej produkcji 
uległa wybitnej poprawie, ku 
zadowoleniu odbiorców. Do
wodem tego jest również fakt 
zajęcia zaszczytnego II miej-

Akcja ziemniaczana 
dobiega koAca
Podobnie jak co roku, tak I te

raz OZR zaopatruje załogę huty 
w ziemniaki na zimę. Do S bm. 
zakończone zostało rozlicąenle 
z wydziałami, okazało ślę Jednak 
że spora część pracowników hu
ty nie wykupiła bonów, kompli
kując tym samym pracę OZR. 
Musiano odmówić zakup ok. ioe 
ton ziemniaków. W sumie zalega 
naszej huty otrzyma tego roku 
2.800 ton ziemniaków, w tym 2.3JO 
luzem, nie opakowanych w ćenie 
f5 zl za 100 kg 1 250 ton Jedno
litych. workowanych, sprzedawa
nych w cenie 125 zł za 100 kg.

W jakiej kolejności zaopatrywa
ni są tego roku pracownicy? Naj
pierw rozwieziono zlemn'akl mie
szkańcom wszystkich Osiedli ,.C". 
Następnie — mieszkańcom Osiedli 
„D", ,.B" i na końcu mieszkań
com Osiedli „A". Jednocześnie 
rozwozeno także ziemniaki mie
szkańcom Krakowa, według pla
nu poszczególnych ulic. Jak po
informował nas kierownik Akcji 
„Z" mgr Stanisław Cygan a OZR, 
rozwożenie ziemniaków przebiega 
sprawni« (dużo lepi«) niż w ub. 
roku), a zakończenie eał«j akcji 
— Jeżeli chodzi • slemnlaki lu
zem — powinno nastąpić de ts 

Dyrektor Sławek w towa
rzystwie ministra J. Dobrze
nieckiego oraz zaproszonych 
pości zwiedza hale produk
cyjne nowohuckiej drukarni.

sca we współzawodnictwie 
pracy.

Słowa uznania usłyszała za
łoga także od ministra Do
brzenieckiego. przybyłego na 
to wielkie święto załogi dru
karni. Jej dobre wyniki pra
cy, to nie tylko z.a sługa ener
gicznej, operatywnej dyrek
cji, ale także bardzo dobrych 
fachowców — drukarzy, zece- 
rów, metrampaży, którzy bez. 
przerwy doskonała swe umie
jętności. wykonując bet za
rzutu nałożone na siebie za
dania.

Krakowscy drukarze mają 
już bogatą tradycję przodu
jących w tei gałęzi przemy
słu pracowników. Warto przy
pomnieć, że właśnie Kraków 
był kolebką polskiego dru
karstwa i najważniejszym je
go ośrodkiem jeszcze w wie
kach — 
następne 
skiego 
ogromne 
pośledni 
wydawnictw w kraju, 
karze należeli zaws’e do naj
bardziej postępowych, rewo
lucyjnych. bojowych warstw 
proletariatu polskiego. Świad
czą o tym tak4e tajne dru
karnie. działające podczas 
okupacji, a stanowiące o- 
grortiną pomoc dla 
oporu.

I dzisiaj Kraków 
przoduje w dziedzinie 
karstwa. Nowohucka drukar
nia, mieszcząca się w naj
młodszej dzielnicy Krakowa, 
przejęła jego bogate tradycje. 
Ma ona przed sobą jeszcze 
duże perspektywy rozwoju. 
Rozumie to doskonale nasze 
Prezydium DRN, które z 
pewnością umożliwi w latach 
następnych sukcesywne przej
mowanie przez drukarnię 
dalszych pomieszczeń w zaj
mowanym obecnie budynku.

(dr)

P.cwnież 
krakow- 

mialy 
i nie-

XV i XVI. 
stulecia 

drukarstwa 
maczenie

wpływ na poziom 
Dru-

ruchu

nadal 
dru-

bm. Przeciągnie się trochę roz
wożenie ziemniaków jednolitych, 
workowanych. Jednak tylko na 
pierwsze <lnl listopada. A więc 
aa nim Aastaną plerwsse przy
mrozki. załoga buty będzrle zaopa
trzona w ziemniaki aa zimę.

M

Dla wszystkich mieszkanek
lllow&j Siuty

Podobnie jak w roku u- 
biegiym, Liga Kobiet w No
wej Hucie zorganizowała kil
ka kursów, we własnym lo
kalu „Domu Kobiety" na o- 
siedlu Uroczym. Rozpoczęto 
już zajęcia na kursie kroju 
i szycia, na który zgłosiły 
się 24 kobiety. Kurs prowa
dzi fachowo instruktorka 
p. Budziakowa, a program 
zajęć obejmuje krój dla po
trzeb domowych, modelowa
nie, krój podstawowych czę
ści garderoby damskiej i u- 
biorćw dziecięcych, technikę 
szycia ręcznego i maszyno
wego, naprawę ubiorów, de- 
katyzowanie, prasowanie itp. 
Oplata za kurs, obejmujący 
150 godzin wynosi 300 zł Na
stępny tego rodzaju kurs roz- 
pocznie się w listopadzie br.

Zbyt mało chętnych zgło
siło się na kurs racjonalne
go żywienia, który w całości 
obejmuje 64 godziny (150 zł). 
Warto się nim zainteresować,

Wystawa prac J. Dyndy
W Klubie Międzynarodowej 

Prasy i Książki czynna jest 
ciekawa wystawa rysunków 
Józefa Dyndy. Większość z 
tych prac znamy z łamów pra
sy krakowskiej i warszaw
skiej. Jeszcze raz więc odświe
żamy w sobie wrażenia jakie 
robiły na nas zabawne rysun
ki 1 karykatury ukazujące się 
w „Gazecie Krakowskiej”, w 
„Zdarzeniach”, „Dzienniku 
Polskim”, „Kaktusie”, „Karu
zeli” i innych pismach. Ich te
maty najczęściej nawiązywały 
do aktualnych zdarzeń w na-

uduiycła kosztują miliony
W poniedziałek JS bm. odbyła 

się w Nowej Rucie zorganizowana 
z inicjatywy Prokuratury Dzielni
cowej narada dyrektorów przed
siębiorstw nowohuckich, 
n; eh 
nych, 
które
swą:
gospodarczą. W naradzie tej wzięli 
m. in. udział: I sekretarz KD 
PZPR tow. A. Kasprzyk, prze
wodniczący Prezydium DRN tow. 
Cichocki, prokuratorzy tow. 
Szulc i tow. Gapićski.

Naradę otworzył kierownik 
Prokuratury Dzielnicowej tow. 
Szulc przedstawiając sytuację w 
dziedzinie bhp na terenie przed
siębiorstw nowohuckich. Nie Jest 
z tym niestety ciągle Jeszcze do
brze, zdarza się przy pracy duża 
stosunkowo liczba wypadków, w 
tym wiele ciężkich, powodują
cych poważne obrażenia. Dzieje 
się tak dlatego ponieważ zagad
nienia oełtreny pracy 1 zabezpie- 
czenia pracownika przed wypad
kiem nie znajdują się jeszcze w 
centrum uwagi kierownictw 1 nie 
przykłada się do nich należytej 
troski, a z drugiej strony sami 
pracownicy lekceważą przepisy 
bhp.

Z kolei referat na temat prze
stępstw gospodarczych w Nowej 
Hucie wygłosił prokurator tow. 
Gapiński. Jakie wnioski nasuwa
ją się na marginesie tego na
prawdę bardzo ciekawego spra
wozdania? W bieżącym roku za
rejestrowano do chwili obecne) 
ponad 35o spraw natury prze- 

glów- 
księgowych i radców praw- 

pcSwlęcona zagadnieniu, 
najogólniej można ująć na- 
walki z przestępczością

ponieważ korzyści są duże. 
Chyba każdej gospodyni za
leży na poszerzeniu swych 
wiadomości z zakresu żywie
nia. Kurs obejmuje szeroki 
zakres umiejętności, jak np. 
przyrządzanie surówek, wa
rzyw gotowanych, drobiu, 
ryb, mięsa, zup, deserów, a 
także pieczenia ciast i cia
stek. Kierownictwo Domu 
Kobiety nawiązało kontakt 
ze Szkołą Gospodarczą, skąd 
otrzyma wykładowcę.

Zachęcamy również do u- 
działu w kursie fotograficz
nym o ciekawym programie. 
60 godzin nauki kosztuje nie
wiele, bo ok. 120 zł, a umie
jętności zdobyte na kursie 
przydadzą się każdemu, kto 
posiada własny aparat foto
graficzny.

Zgłoszenia na kursy przyj
mowane 
osiedle 
dziennie 
Telefon: 

są w Domu Kobiety, 
Urocze, blok 3, co- 
w Eodz. od 16 do 20. 
418-55. (bs)

szym życiu. Autor reagował 
niemal na wszystkie dokuczli
we momenty, będące przeja
wami biurokracji, zaniedbań 
administracyjnych niektórych 
instytucji i urzędów. Są też 
na wystawie typowe dowcipy 
rysunkowe, które ubarwiają 
niejako ekspozycję i dodają 
jej humorystycznego poloru.

Tym Czytelnikom, którzy 
chcą obejrzeć rysunki J. Dyn- 
dy podajemy, że jest ona 
czynna codziennie w godzi
nach otwarcia Klubu Prasy 
przy Placu Centralnym. J2

•tępstw goępodąreiyeh, a wlęe 
kradzieży, nadużyć, maak itp- 
Liczba ta oznacza apadek w po
równaniu do poprzednich okre
sów, kryją się jednak za nią 
poważne straty ponoszone przez 
tatą gaspedarkę narodową, przez 
nas wszystkich.

W wielu przedsiębiorstwach 
ciągle jeszcze z dużą niefrasobli
wością podchodzi się do sprawy 
należytego zabezpieczenia mie
nia państwowego, powierza się 
ogromny majątek ludziom, którzy 
nie mogą ponosić pełnej odpowie
dzialności materialnej, niedo
świadczonym i niegodnym za
ufania, co gorsze, którzy Już po
przednio byli karani za prze
stępstwo gospodarcze lub nie do
pilnowania mienia. Należy po
święcić dużą uwagę usprawnieniu 
obiegu dokumentów przychodo
wych 1 rozchodowych, przestrze
ganiu aktów normatywnych, upo
rządkowaniu gospodarki magazy
nowe). We wszystkich przedsię
biorstwach powinna ulec zaostrze
niu własna wewnętrzna kontrola, 
która Jak wykazuje praktykę, 
może przyczynić się do wykry
cia wielu przestępstw 1 która 
fanowi jednocześnie ważną tamę 
dla nadużyć.

Szczególnie dobitnie podkreślo
ny został problem dość powszech
nego niestety zjawiska, jakim Jest 
nie wnoszenie w czasie postępo
wania karnego również powódz
twa cywilnego, w celu doprowa
dzenia do zwrotu wartości za
garniętego mienia.

W referacie sprawozdawczym

W sklepie MHD 
z art. gospo
darstwa domo
wego na osie
dlu Handlo
wym odbył się 
pokaz, jak na
leży posługi
wać się kom
bajnem ku
chennym i in
nymi urządze
niami ułatwia
jącymi pracę 

w domu.

Zgodnie z planem, wydzlaj go
spodarki komunalnej DRN w dal
szym ciągu pracuje nad realizacją 
akcji zadrzewiania dzielnicy. O- 
trenie przeznaczono 2M tys. zł 
na zakup 70 wysokopiennych 
drzew. Bę.-łą to wieloletnio Iip7, 
do których przewiezień.« zobo
wiązała się Huta im. Lenina. Wy
sokość nowozaltupionych drzew 
dorównywać będzie zasadzonym 
jut w pobliżu Placu Centralne
go — Na Skarpie. Tu właśnie po
większy się ich liczba, lipy zasą-

Dla dzielnicy

♦ Więcej drzew 
Poczekalnia dla★

pasażerów
★ Żywopłot wzdłbż 

tramwaju

już 400 -słuchaczy 
udział w 
na tere-

a w dalszej kolejności

dzone zostaną ponadto na Osiedlu 
Słonecznym 1 przy A'.ei Rewolucji 
Październikowej, która jest obec
nie porządkowana. Do kopania 
dołów pod drzewa zobowiązali się 
studenci krakowsey — z AGH, 
Politechniki 1 innych uczelni. W 
ub. niedzielę 
wyższych szkól brało 
tym czynie społecznym 
nie Nowej Huty.

W najbliższym 
darowane zostaną 
ki tramwajowe, 
przy Placu Centralnym. Szklane 
„poczekalnie” zbuduje się przy 
B-l i Centrum Administracyjnym 
HIL, 
jeszcze jeden przy Placu Central
nym i w Czyżynach. Pasażerowie 
nie będą więc czekać na wozy, 
moknąć na deszczu czy śniegu

W przyszłości projektuje się po
za tym 
wzdłuż 
Podniesie 
dzielnicy, 
pleczeństwo na ulicach. W reali
zacji tego zamierzenia przeszka
dza brak funduszów na siatkę o- 
grodzeniową. W tej sprawie po
winny pomóc nowohuckie przed
siębiorstwa, przeznaczając na ten 
cel pewne kwoty pieniężne, (bs) 

czasie 
dalsze 

podobnie Jak

zapoepo- 
przystań«

wykonanie żywopłotu 
torów tramwajowych, 
to nie tylko estetykę 

ale zwiększy także bez-

etęsto padały przykłady x nasze
go hutniczego „podwórka”. 
Świadczą one o tym, że pomiftid 
dość dobrze na ogól postawionej 
kontroli, jeszcze nie na wszyst
kich odcinkach udało się nam 
zabezpieczyć hutę przed kradzie
żami.

Po sprawozdaniu wywiązała się 
bardzo ciekawa i wnosząca wiele 
istotnej treści dyskusja. W su
mie >arada okazała się bardzo po
żyteczna co też przemawia za 
tym, żeby organizować tego ro
dzaju spotkania częściej.

J-l

Imprezy
w Domu
Kultury

Hnty im. Lenina
W bieżącym tygodniu odbędzie 

się szereg oiekawych impree:
14. X. godz. 18 odczyt pt. „Oso

bowość człowieka, a Jego miesz
kanie” — wygłosi architekt wnętrz 
Janusz Trzebiatowski.

25. X. 81 r. Odczyt mgr M. Dą
browy pt. „Hannibal na tle sto
sunków raymsko-kartagińskich”.

M. X. godz. 18 ..Przyjmujemy 
gości”. Pokaz przyrządzania i po
dawania sałatek przeprowadzi P. 
M. Faliszowa.

27. X. godz. 18. „Mity 1 Kos
mos". Odczyt z cyklu „Wiedza o 
wszechświecie” wygłosi prot. 
Wl. HorbackL

Szpilki
leszcz« są braki
Wakacje wprawdzie mamy 

pcza sobą, ale akurat teraz 
zrobiła się piękna pogoda. Są 
'jeszcze tacy, którzy teraz wy
jeżdżają na urlopy, zresztą nie 
tylko o urlopy chodzi- Rzecz 
w tym, że w całej Nowej Hu. 
cie nie można kupić zwykłych, 
płóciennych bucików sznuro
wanych dla małych dzieci, ta. 
kich od 2 do 6 lat. To samo 
dotyczy damskich tenisówek, 
kolorowych, tanich i prak
tycznych. IV Krakowie gdzie 
niegdzie są, ale czy Nowa Hu
ta to nie Kraków, proszę Dy
rekcji MHD?
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Dlaczego kaloryfery
jeszcze zimne

ÆSlMtODVCH
W myśl przepisów — 15 

października rozpoczyna się 
zwykle tzw. okres grzew
czy. W wypadku jednak, 
gdy przez trzy dni tempe
ratura o godzinie 21 spada 
poniżej 12 stopni C, cie
płownie zobowiązane są 
przystąpić do ogrzewania 
mieszkań. Oznacza to. że 
mimo wyjątkowo pięknej 
w tym roku jesieni, wszyst
kie nowohuckie kotłownio 
od kilku dni powinny pra
cować pełną parą.

Niestety na nowych, znaj
dujących się jeszcze w bu
dowle osiedlach mieszka
niowych: Nowogrzcgórzec- 
kim i Wzgórzach Krzcsia- 
wickicli, kotłownie nie zo
stały przekazane w wyzna
czonym terminie do eks
ploatacji. Mieszkańcy tych 
osiedli wysuwają więc pod 
adresem inwestora i wyko
nawcy tych obiektów uza
sadnione pretensje- Doma
gają się oni ukarania win
nych niedociągnięć i przy
spieszenia robót budowla
no-montażowych tak, aby 
kotłownie te mogły rozpo
cząć pracę jeszcze w bieżą
cym miesiącu.

Pragnąc zapoznać się z 
postępem robót i możliwo
ściami skrócenia terminu 
przekazania do użytku ko
tłowni na osiedlu Nowo- 
grzegórzcckira i Wzgó
rzach Krzeslawickich, 
zwróciliśmy się do inwe
stora — dyrektora Iiorom- 
bla z DBOR-u. Po ogólnych 
wyjaśnieniach, bliższe da
ne, dotyczące tej sprawy 
o'rzymaliśmy od inżynie
rów bezpośrednio kierują
cych tym zakresem robót.

Jak wynika z ich wypo
wiedzi, opóźnienie robót na 
budowie kotłowni na 
Wzgórzach Krzeslawickich 
spowodowane zostało nie
terminową dostawą kotłów 
i tablicy rozdzielczej. Mi
mo usilnych starań i duże- 

1 go wkładu pracy budow
niczych, nic było możliwoś

Wkrótce nowe możliwości pracy 
dla kobiet w zakładzie dziewiarskim
Jak się dowiadujemy, lokal po 

spółdzielni „Masarz” został osta
tecznie zatwierdzony na zakład 
dziewiarski. Przystąpiono ju* do 
jego adaptacji, na razie w górnej 
części budynku, w dalszej kolej
ności zakład otrzyma jednak do 
dyspozycji cały budynek.

Krakowskie Zakłady Przemysłu 
Dziewiarskiego zamierzają uru
chomić nowohucki zakład w I 
kwartale 62 r., zatrudniając tu
początkowo ok. 100 kobiet. Dla 
nich zakupiono już maszyny dzie
wiarskie za kwotę 1,5 min zł. Za
kład specjalizować się będzie w 
produkcji bielizny damskiej i 
dziec!ęcei, której brak odczuwa
my w handlu. Już teraz zorganl-

Ze SgJßHO

0 harmonijną współpracę szkoły 
z klubem sportowym

Sport winien być Jednym z 
czynników wszechstronnego wy
chowania, kształtowania nie tyl
ko mięśni, ale również cech cha
rakteru, postawy moralnej. Aby 
te założenia mogły być spełnianie 
organizatorzy życia snortowego 
nie mogą pracować w oderwaniu - 
muszą utrzymj wać żjwy konthkt 
te środowiskiem, z którego po
chodzą ich podopieczni — z za
kładem, szkołą. >.iadomo, że na
sze nowohuckie kluby sportowe 
pracują w iciiym powiązaniu z 
przedsiębioistwcmi, z ich kiero
wnictwem, organizacjami spoiecz- 
no-poutycznjmi. Dz alacze spor
towi. to równocześnie towarzysze 
pracy, czy przełożeni zawodników. 
Tak więc, Jeśli chodzi o star
szą generację zawodników, klub 
zna ich nie tyłko z boiska.

W zupełnie odmiennych warun
kach rozwija się praca wychowa
wcza z młodszymi wiekiem spor
towcami — z uczniami szkół. Po
wiązań personalnych — szkoła — 
klub sportowy — nie ma (z wy

ci w takiej sytuacji do
trzymania terminu 15 bm.

Kotłownia ta, w myśl za
pewnień kierownictwa — 
rozpocznie pracę najpóź
niej 22 bm. Obejmie ona 
swoim zasięgiem cały zes
pól wykonanych już i 
znajdujących się w budo
wie bloków mieszkalnych 
o ogólnej ilości 5.020 izb. 
Nie ma więc obawy, aby w 
nowo przekazywanych na 
tym osiedlu mieszkaniach 
nie grzały kaloryfery. W 
trakcie budowy znajduje 
się druga kotłownia.

Gorzej wygląda sytuacja 
na budowie kotłowni dla 
osiedla Nowogrzegórzeckic- 
go. Przekazanie jej do u- 
żytku nastąpi dopiero ."0 
października. Mieszkania 
ogrzewane będą jednak już 
o dwa dni wcześniej, bo
wiem prowadzone będą w 
tym czasie próby rozrucho
we urządzeń centralnego o- 
grzewania. Opóźnienia te 
spowodowane zostały trud- 
ro'c’ami wykonawstwa, 
brakiem odpowiednie! iloś
ci monterów oraz opóźnie
niem doslaw aparatury po
miarowej, wymienników 
ciepła i kabli. Prace utrud
niał także brak doświad
czenia, ponieważ kotłownia 
ta należy do największych i 
najnowocześniejszych w 
kraju. Pomieszczenia jej 
znajdują się w czterokon
dygnacyjnym budynku, 
wyposażonym w nowoczes
ne urządzenia, dające pełną 
gwarancje sprawnego funk
cjonowania c. o. Kotłownia 
ta ogrzewać będzie także 
bloki mieszkalne rsiedla 
Dąbie, a w dalszych pla
nach zespół budynków są
du .które zostaną wybudo
wane na Rondzie.

Aby ustrzec się w przy
szłości przed tego rodzaju 
niedociągnięciami — nale
żałoby wcześniej zamawiać 
urządzenia dla nowych ko
tłowni. dz 

zowano kursy szkoleniowe dla 
przyszłej załogi zakładu dziewiar
skiego.

W przyszłości planuje się dobu
dowanie jeszcze dwóch kondy
gnacji, o ile będzie to tylko moż
liwe. Zakład byłby wówczas dużą 
wytwórnią, zatrudniającą ok. 600 
kobiet.

Informujemy, że Krakowskie 
Zakłady Przemysht Dziewiarskie
go (ul. Wielicka 25) przyjmują do 
pracy chałupniczej kobiety posia
dające w domu maszyny dzie
wiarskie „Overlok”. Do tej nracy 
zakłady otrzymują odpady dzia
niny z Łodzi, nie będzie więc kło
potów z surowcem.

jątkiem MKS-u, ale to tylko wy
cinek nowohuckiego życia spor
towego). Próby poczynione w 
tym kierunku przez KS Hutnik 
nie dały, Jak się zdaje, rezulta
tów. Nie wypracowano dotąd 
organizacyjnych form wzajemne
go informowania się .ta linii 
szkoła — klub sportowy — o po
stawie i postępa.-h ucznia w nau
ce i na boisku sportowym. Co 
więcej, z rozmów z działaczami 
sportów; mi z Jednej i nauczycie
lami z drugiej strony — wynika, 
że miast ws ólp.acy — istnieją 
wzajemne pretensje. Szkoły ma
ją pretensje do klubu o brak do
statecznego zainteresowania wy
nikami nauki swoich młodych za
wodników, o tolerowanie stanu, 
w którym sport zaczyna przesz
kadzać w nauce. Natomiast klu
by... Pisaliśmy w poprzednim nu
merze o kłopotach sekcji łekko- 
afetycznej llntnika z obsadze
niem wszystkich konkurencji. 
Czyżby młodzież stroniła od lek
kiej atletyki? Jak twierdza dzia-

POD RED. J. Z.

Radiowe hobby
— Hallo! Hallo! Tu Nowa 

Huta. Nadajemy wiadomości 
lokalne!

Nie, to nie jest zapowiedź 
jakiegoś radiowęzła, lecz być 
może w niedługim czasie sta
nie się prawdziwą zapowie
dzią nowohuckich krótkofa- 

łowców. Istniejący przy Dc-mu 
Kultury Radioklub LPZ zdo
był ostatnio trochę więcej 
miejsca i ulokował się we 
własnej siedzibie na Osiedlu 
Szkolnym. Radioklub prowa
dzi trzy sekcje: radio-opera- 
torów, radiomechaników i te
lewizyjną. Członkowie klubu 
uczą się montażu nadajników, 
obsługi, oraz napraw apara
tów radiotelewizyjnych. Przy
gotowują się też do zdobycia 
licencji krótkofalowca - na
dawcy. Specjalność wcale nie 
łatwa i wymagająca wysokich 
kwalifikacji. Zanim wyjdzie 
się w eter — jak mówią 
krótkofalowcy — trzeba 
przejść wcześniejsze stadia i 
poznać tajniki radiofonii.

Zbieraią się tu przeważnie 
młodzi ludzie (choć są też i 
starsi wielbiciele krótkofalar
stwa), których łączy wspólne 
hobby: pogłębianie wiedzy o 
mechaniźmie radia.

Bogusław Domański zaczy
nał przed paroma laty jako 
zwykły hobbista. Był współ
organizatorem radioklubu i 
jego członkiem. Dziś jest spo
łecznym instruktorem. Mimo, 
że posiada rodzinę, (żonę i 
dwoje dzieci) zawsze znajdzie 
czas, by w poniedziałki, śro
dy i piątki odwiedzić klub 1 
uczvć nowych miłośników ra
diofonii. Właśnie pod jego 
okiem zdobywają szlify 
krótkofalowców młodzi chło
pcy ze szkół zawodowych i 
pracownicy Huty im. Lenina, 
którzy stanowią trzy czwarte 
członków klubu. Obok Do- 

lacze sportowi. Jest wiciu amato
rów sportu, ale do przynależno
ści do klubu zniechęcają icli tru
dności, jakie w związku z tym 
czyni się im w szkole.

Sprawa przynależności młodzie
ży szkolnej do klubów sporto
wych jest ściśle uregulowana od
powiednimi przepisami, które 
mówią, że uczeń może być czlon- 
l..em klubu sportowego po uzys
kaniu zgody rodziców, kierowni
ka szkoły 1 lekarza szkolnego. 
Już z tego zestawienia wynika, że 
o udzieleniu lub nicudzielenlu 
zezwolenia na udział ucznia w 
pracy kluou sportowego winny 
decydować względy pcdagogicz- 
no-wychowawcze i stan zdrowia 
ucznia,

A tymczasem praktyka mówi, 
żc istnieją i inne względy, które 
z wymienionymi poprzednio nie 
wiele mają wspólnego. Sami na
uczyciele wychowania fizycznego 
(bo oni w tych sprawach mają 
głcs decydujący) przyznają, że w 
wielu wypadkach nie godzą s ę 
na start ucznia w barwach klu
bów sportowych, gdyż to wyklu
cza jego udział w reprezentacji 
szkoły w zawodach międzyszkol
nych. Regulaminy tych zawodów 
wykluczają bowiem z nich ucz
niów — członków pozaszkolnych 
klubów sportowych. 1 tu tkwi 
cały problem. Potwierdza to np. 
fakt, że z naborem młodych lu
dzi — uczniów różnych szkół — 
do sekcji piłki nożnej, która nie 
>xt obleU nroeramem zawo. 

mańskiego szczególnie czynny 
udział w pracach Radioklubu 
biorą Marian Szczepański. 
Adam Jagódka i inni. Są to 
już stare wygi, dla • których 
radio i telewizja nie przed
stawiają takich tajemnic, jak 
dla laika. W orbitę swoich za-

Interesowań wciągają pozo
stałych członków k!ubu i tak 
rośnie grono sympatycznych 
radiomechaników i radioope
ratorów.

Nowohucki Radioklub nale
ży do czołówki tego rodzaju 
placówek w województwie. 
Świadczy o tym opinia, jaką 
cieszy się u władz nadrzęd
nych i stale rosnącą ilość 

jest 
Pod 

Mieczysława 
Radioklub wy- 

dobrą markę 
swym kon- 

w róż-

członkćw klubu, co 
chyba najważniejsze, 
kierownictwem 
Daneckiego 
robił sobie 
i napisał na 
cie szereg sukcesów 
nych zawodach. Warto choćby 
wspomnieć o zdobjćlu pierw
szego miejsca w wojewódz
kim wieloboju łączności przez 
M. Szczepańskiego, czy też 
pierwszym miejscu Manfreda 
Ustarbowskiego w wojewódz
kich zawodach radiomechani
ków.

Zespołowo klub zajął trze
cie miejsce w wieloboju łącz
ności. Do osiągnięć klubu na
leży również wyszkolenie 20 
rezerwistów.

Ambitny Radioklub stawia 
przed sobą również ambitne

30000!
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wolno utrudniać 
szkolnej uprawiania 
klubach wybranych 
Jeśli nie sprzeciwiają

kłopotów.
Rozmawialiśmy na ten temat z 

kierowniczką działu wychowania 
fizycznego Kuratorium Okręgu
Szkolnego Krakowskiego mar
MARIĄ MROCZKOWSKĄ, która 
stwierdziła, że: 

primo — nie 
młodzieży 
sportu w 
przez nią, 
s ę temu względy pedagogiczne 

secundo — w terenie istnieją w 
tej sprawie „przegięcia”
tert‘o — w najbliższym czasie 

odbędzie ię narada nauczycieli, 
władz oświatowych i przedstawi
cieli klubów, na której te sprawy 
zostaną przedyskutowane. Miej- 
my nadzieję z pożytkiem dla 
snrawy 1 ku obopólnemu 7-do’vo- 
leniu. W. B.

Bokserzy 
przed trudnym 

zadaniem
W najbliższą niedzielę pięściarze 

Hutjiika rozegrają trzecie z koltl 
spotkanie o mistrzostwo I ligi z 
zespołem Wybrzeża. Mecz odbę
dzie się w Gdańsku. Zadanie dia 
zespołu HuSnika niezwykle cięż
kie. Przed rozgrywkami Wybrzeże
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Pod osietu nar- 
tego kolegi mło- 

W ten >«po*6b 
a»t rojony

znowu 
nowy.

ra
tę-

zadania. Pomimo niekomplet
nego wyposażenia poważnie 
myśli się tu o prawdziwej ra
diostacji. Jeszcze może w 
tym roku nowohuckim

Nowy rok szkolenia w WSA
W ubiegłym tygodniu roz

począł się trzeci x kolei rok 
nauki w Wieczorowej Szkole 
Aktywu ZMS HiL. Na inaugu
rację przybył m. in. I sekre
tarz KW tow. Grzegorz So
kołowski, który wygłosił po
gadankę na temat zadań 
Związku w najbliższych mie
siącach. Wykład tow. Soko-

Spotkanie „Walki Młodych1
z Inżynierami

Z ciekawą Inicjatywą wystąpi
ła as.atnio Redakcja „Walki Mło
dych”. W ramach swoich zainte
resowań pracą i życiem młodej 
kadry 
„WM"

inżynieryjno-technicznej 
zorganizowała w Nowej 

Hucie dyskusję, w której udział 
wzięli: młodzi inżynierowie z 
Huty im. Lenina 1 Przedsiębior
stwa Przemysłowego Budowy 
HIL.

Kilkugodzinne spotkanie 1 wy
miana zdań na temat udziału 
młodej kadry inżynieryjno-tech
nicznej w pracach ZMS dostar
czyły sporo postulatów zmierza
jących do aktywniejszego zaan
gażowania inteligencji •»■'hnicznej 
w zakładach pracy. Koncepcje 
wysunięte przez dyskutantów za-

Znawcy są raczej zaskoczeni fak
tem. że ta drużyna ma na swym 
koncie zaledwie 1 punkt. Trzeba 
jednak pamiętać, że gdańszcian:e 
oba swe dotychczasowe spotkania 
rozegrali na obcym terenie. Czy 1 
na własnym ringu uda się ich po
konać?

Mecz będzie niewątpliwie bardzo 
interesującym widowiskiem. Wy- 
6‘arczy spojrzeć na przypuszczal
ny ze=taw par. W muszej Krajew- 
ś':| (nieco słabszy punkt Wybrze
ża) — Zalejski, w koguciej bardzo 
dobry oięśearz Byczkowskl — Ki
rys, w piórkowej reprezentant 
Drucis — Boczarski, w lekkiej 
znów Internacjonał (który jednak 
przeżywa wyraźny kryzys) Kule
sza — Dutczak, w lekko- 
półśredn.ej Syn.-k — Zuk (obaj 
przodują w ogólnokrajowej pun
ktacji najlepszych pięściarzy, pro
wadzonej przez „Przegląd Sporto
wy”). W półśredniej ak‘ualry re
prezentant Wojciechowski (który 
n‘e jest chyba w najlepszej dyspo
zycji psychicznej po trzech kolej
nych porażkach przez dyskwalifi
kacje). Grządziela lub Malak 
w lekkośredniej Bauerek (ostatn o 
startował w II reprezentacji Pol
ski) — Olinger, w średniej Dampc 
(w'.■cem-GtTZ Europy z Lucerny) — 
Słowakiewicz, w półciężkiej Koro- 
lewlcz — K. Biel I w ciężkiej 
Bielski — Jędrzejewski, który po 
raz pierwszy wystąpi w barwach 
Hutnika właśnie w meczu z Wy
brzeżem.

krótkofalowcom uda się 
„wyjść w eter”. Cieszylibyś
my się bardzo, gdyby pewne
go dnia w naszych radiood
biornikach odezwał się głos 
nowohuckiej krótkofalówki.

W dużym stopniu zależeć to 
będzie od pomocy opiekuna, 

. iakim iest Huta im- Lenina. 
•Yę 'po- Do tei Fw-y niestety patro- 
precy- 
narzę- 

dziaml.

nat ten nie przyni ’-sł 
większych korzyści Radioklu- 
bowi, a!e kierownictwo ma 
nadzieję, że opiekun przy- 
romni sobie wreszcie o swoich 
zobowiązaniach. A pomóc jest 
naprawdę w czym, zarówno w 
technicznym wyposażeniu 
klubu jak i zaopatrywaniu go 
np. w takie materiały jak: 
blacha (idzie zaledwie o narę 
arkuszy) jtp. Skąpe fundusze 
i niemożność zdobycia nie
których materiałów utrudza
ją pracę Radioklubu. Sądzi
my, że huta przyjdzie z po
mocą swojemu podopiec’ne- 
mu klubowi, 
powinno być 
d ioklubowi 
działalności, 
szybciej 
nowohuckich radiota łowców.

Naszą ambicią 
ułatwienie ra- 

jego ciekawej 
żeby jak naj- 

usłyszeć w eterze

łowsktego wzbudził duże za
interesowanie, słuchacze za
dawali liczne pytania, doty
czące działalności ideowo-wy- 
chowawczej' ZMS.

Po wykładzie słuchacze no- 
wootwartej WSA wzięli udział 
w imprezie rozrywkowej w 
„Yiolincc”.

wierają wiele ciekawych spo
strzeżeń 1 wniosków, wyciągnię
tych na podstawie dotychczaso
wej praktyki 1 niestety słabego 
zaangażowania w działalności 
ZMS młodych Inżynierów i tech
ników. Przeprowadzona w No
wej Hucie dyskusja znajduje od
bicie 
dych”, 
czytać 
pisma.

na łamach „Walki Mło- 
Radzimy więc uważnie 

najbliższe numery tego

JAK NIE NALEŻY 
ORGANIZOWAĆ 

WYCIECZKI
Jeden z naszych czytelników 

nadesłał list, w którym opisuje 
wycieczkę zorganizowaną przez 

zwraca- 
cha-

grispę ZMS przy KPIS.E, zwraca
jąc uwagę na niewłaściwy cha
rakter tej eskapady. Postanowi
liśmy opublikować list naszego 
czytelnika. Jako ostrzeżenie dla 
pozostałych grup ZMS-owskicn 
organizujących wycieczki. Oto co 
czytamy w liście.

..Wszyscy są zgodni co do tego.

grup ZMS-cwsklcn 
co

zgodnś co do tego, 
ze wycieczsi winny być bezaiko- 
holcwe 1 posiadać odpowiedni 
program wypoczynkowy. Nie mo
żna tego powiedzieć o wycieczce 
do Krynicy zorganizowanej 15. X. 
przez grupę ZMS Krakowskiego 
Przedsiębiorstwa Instalacji Sani
tarnych i Elektrycznych. Juz po 
godzinie jazdy młodzi uczestnicy 
wycieczki „zakropili” śniadanie 
wódką 1 winem, a przejazd do 
Krynicy trwał około pięciu go
dzin, gdyż po drodze podwiezio
no cz.erech rvbaków di Rytro.

W Krynicy wycieczkowicze roze
szli się w różnych kierunkach 
nie bardzo wiedząc, co zrobić z 
czasem. Po kilku godzinach wró
cili lekko „na gazie” przynosząc 
ze sobą dute zapasy w'na. Ra
czyli się nim w drodze po
wrotnej trwającej parę godzin.

Zachodzi pytanie: jaką korzyść 
wynieśli uczestnicy wycieczki, 
przebywając około 10 godz.n w 
autobusie pełnym dymu z papie
rosów 1 oparów alkoholu? Wątpię 
czy był to naprawdę wypoczy
nek, tym bardziej, że 
godzin spędzonych w 
upłynęły pod znakiem 
Moim zdaniem krynicka 
ka była przykładem jak 
nalejy organizować wycieczek.”

nawet 6 
Krynicy 

alkoholu.
wyciecz- 

nie
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DZIĘKUJEMY Cl, POCZTO!
W ZWIĄZKU Z DNIEM ŁĄCZNOŚCIOWCA, PRZYPADAJĄCYM 

NA 18-GO PAŹDZIERNIKA, ZWRÓCILIŚMY SIĘ DO NACZELNI
KA WZORCOWEGO URZĘDU OBWODOWEGO KRAKÓW 2» —
TOW. A. LE.II, Z FROSBĄ O POINFORMOWANIE NAS O PRACY 
TEJ PLACÓWKI. JASNE JEST, ZE POCZTA ODGRYWA OGROM
NĄ ROLĘ W ŻYCIU KAŻDEGO MIASTA CZY WSI.

Trzeba przyznać, że praco
wnicy nowohuckiego Urzęou 
Obwodowego starają się, aby 
klienci szybko i sprawnie za
łatwiali wszystkie swoje spra
wy. W trosce o klientów, 
wprowadzono estetyczne na
pisy nad okienkami, informu
jące o godzinach i rodzajach 
świadczonych przez nie usług. 
W ścianę dzielącą hall od eks
pedycji, wmontowano skrzyn
kę na listy, której opróżnia
nie odbywa się wprost w eks
pedycji — pozwala to na na
tychmiastową wysyłkę kore
spondencji. Do okienek kaso
wych przydzielono maszyny nych

DOSTAJEMY drugi „rzut" ba
biego la.a. Nie bez słuszności 

nazywało się ono w dawnej Pał
ace latem świę omarclńskim (św. 
Marcina — 24 października). W tym 
roku pcwstzje ono w ciężkiej wal
ce między niżem barycznym, któ
rego ośrodek utrzymuje się nad 
Belgią i wyżem rozbudowującym 
się nad Europę środkową ze 
wschodu.

Ta sytuacja atmosferyczna stwa
rza dogodne warunki do zjawisk 
fenowych. Przez wał Karpat 
-..przeskakują" z południa duże

PODPATRZONE »PODSŁUCHANE
Meta: szpital

Zastraszająco rośnie ilość 
wypadków drogowych w na
szym kraju, nie wyłączając i 
naszego starego Krakowa 
wraz z nowohucką dzielnicą. 
Prawie nie ma dnia, by się 
nie widziało na u'.icv drama
tycznych scenerii-unierucho- 
mionych i uszkodzonych sa
mochodów ciężarowych czy 
osobowych, przewróconych 
motocykli. rowerów i grup 
ludzi żywo komentujących do
piero co widziany wypadek. 
A jeśli już szczęśliwie omi
ja nas przykrość oglądania 
takich scen, to słyszy się opo
wiadania o najróżniejszych 
większych i mniejszych kata
strofach.

Wiemy, iż nasza MO wal
czy z piractwem drogowym 
wszystkimi siłami, lecz czy to 
może odnieść całkowity sku
tek. dopóki po jezdniach hu
lają nieodpowiedzialni lu
dzie? Dotyczy to szczególnie 
Nowej Huty, gdzie mamy 
nie tylko bardzo dużą ilość 
pojazdów mechanicznych, 
lecz także wielu mało 
jeszcze doświadczonych kie
rowców. Oczywiście każdy 
kierowca musi ukończyć od
powiedni kurs i otrzymać 
prawo jazd", zanim zapuści 
po raz pierwszy motor samo
dzielnie na publicznych dro
gach. Lecz czy nie przydałby 
się jakiś sprawdzian stosowa
nia zdobytych przez nich u- 
miejętności w praktyce? Bo 
jak dotychczas o braku od
powiedniej praktyki sygnali
zuje dopiero wypadek. Może 
warto byłoby organizować 
egzaminy kontrolne dla świe
żych posiadaczy prawa jazdy, 
przeprowadzane powiedzmy 
po kilku miesiącach korzysta
nia przez nich z uprawnień 
kierowcy na ulicach miasta?

Przy niewysokiej opłac!e za 
tego rodzaju przebadanie 
kwalifikacji kierowców, nie 
byłby to nowy wydatek obcią
żający budżet Rady Narodo
wej, a korzyść obopólna. Dla 
kierowców, dla których w

© 0SH3ZEIIA ßBQBHE ♦

LEWICKI JOZEF — zgubił 
kartę rowerową nr 1138:6, wydana 
przez Dzielnicowa Radę Narodo
wą w Nowej Hucie.

JĘDRZEJCZAK ALEKSANDER 
— zgubił Legitymację Ubezpie
czeniową, wydaną przez ZUS w 
Warszawie.

BOROWIEC PIOTR — zgubił 
Itałą przepustkę, wydaną w HiL.

RAS ZOFIA — zgubiła tymcza
sowa przepustkę, wydana w HiL. 

do liczenia i numeratory, u- 
latwiając przez to i przyśpie
szając czynności kontrolne. 
Maszyny takie przydzielane 
są stopniowo innym placów
kom obwodu. Sprawną obsłu
gę w okresach wzmożonego 
ruchu umożliwia tworzenie 
stałych i dodatkowych okie
nek. Dzięki tym wszystkim u- 
dogodnieniom, zmniejszyła się 
znacznie ilość reklamacji i za
żaleń pod adresem urzędu.

Zwrócono też uwagę na u- 
sprawnienie pracy w terenie. 
Okręg doręczeń podzielono na 
40 rejonów listowo-pienięż- 

miejskich i wiejskich.

masy powietrza, które spadając 
w dół nad Polskę południową o- 
grzewają się 1 osuszają. Sąd też 
od kilku dni wleje w Tatrach 
wiatr halny, a do Krakowa na
pływa gorące powietrze. W Pol
sce zachodniej natomiast, pozosta
jącej pod wpływem układu nis
kiego ciśnienia jest chłodno 1 pa
dają deszcze.

Wcbec da’szego rozbudowywa
nia się wyżu rosyjskiego niewie
le się zmieni. Będzie nadal sto
sunkowo ciepło (do 20 st. I po
wyżej). a przy ustaleniu się wia
trów wschodnich niebo się wyczy
ści 1 wystąpią dłuższe okresy peł
nych rozpogodzeń. PROMYK

wyścigach po ulicach metą 
staje się szpital i dla całego 
społeczeństwa z dobrze zrozu
miałych powodów. Poddaje- 
my pod rozwagę!

Proszę do przodu
...nawołują nieustannie kon

duktorki i konduktorzy w za
tłoczonych do- niemożliwości 
tramwajach nowohuckich. 
Uszczęśliwieni dostaniem się 
do wnętrza wozu pasażerowie, 
natomiast po osiągnięciu te
go sukcesu zapominają o in
nych kandydatach na klien
tów MPK wyczekujących na 
następnych przystankach. Stąd 
gromadzenie się w tylnej czę
ści każdego wozu tramwajo
wego, obwieszanie schodków 
przy tylnvm pomoście, a w 
następstwie tego kłótnie z 
wsiadającymi i niepotrzebne 
przepychanie się , na siłę”.

To prawda, że i w przedniej 
części tramwaju bywa tłoczno, 
lecz nadmierne zagęszczenie 
przy wejściu uniemożliwia do
stanie się do tramwaju wielu 
ludziom, którzy jeszcze ja
koś mieliby się — przy dob
rych chęciach wszystkich — 
dostać do wnętrza i utrudnia 
pracę konduktorowi.

Niejedno mamy do zarzu
cenia MPK i krytyku!emy je. 
jeśli na to zasłuży. Lecz nie 
wolno pominąć i tych prze
winień. które można przypi
sać tylko nam samym. Więc 
w tramwaiu trzeba zawsze 
posuwać się do przodu, pro
szę państwa!

Pociągi —- zawalidrogi
Trudno opisać uczucia pa

sażerów autobusów pospiesz
nych i tramwajów zdążają
cych do Nowej Huty, lub w 
odwrotnym kierunku, gdy na 
drodze pojawi się wolno su
nący pociąg. A mamy jeszcze 
ciągle dwa przejazdy kole
jowe przez szosę nowohucko- 
krakowską i dwa tak zw. szla
bany będące zmorą komuni
kiem na tej ruchliwe! arterii.

Rozumiemy, iż nie da się 
od razu wszystkiego zrobić i 
że usuniecie tych linii kole- 
iowych wvmaga leszcze cza
su. A’e. czy manewrowanie 
nnciaor-mi prz-' zatrzymywa
niu całego ruchu w obie stro
ny na szosie — nie powinno 
przebiegać o wie’e sorawniei 
i szyhciei. niż dzie’e się to 
dotychczas? Crv pociaei towa
rowe musza sie w tych miej
scach zamieniać w nierucha
we żółwie? M"mv pochlebne 
zdanie o umiejętnościach na
szych koleiarzy, tym trudniej 
w’ec znaleźć wytłumaczenie.

L k. 

utworzono

26 rejonów odwiedzanych jest 
przez doręczycieli dwa razy 
w ciągu dnia, głćwnie celem 
wypłacania kwot z przekazów 
pieniężnych i emerytalnych. 
Udogodniono również pracę 
listonoszy, podwożąc ich do 
rejonów bardziej odległych, 
samochodem. W przyszłości 
doręczyciele otrzymają moto
cykle i motorowery — w 
miejsce rowerów. Ku zadowo
leniu odbiorców,
dodatkowy rejon samochodo
wy w godzinach popołudnio
wych — dla dostarczania pa
czek żywnościowych i przesy
łek ekspresowych.

Te wszystkie usprawnienia 
i osiągnięcia nowohuckiego U- 
rzędu Łączności nie byłyby 
możliwe bez kolektywnej pra
cy całej załogi. Dużą pomoc 
okazuje jej Prezydium DRN 
i Dyrekcja Okręgowa w Kra
kowie. Niemałe znaczenie ma 
ponadto prowadzone od lat 

1 współzawodnictwo pracy. U- 
rząd współzawodniczy o ty
tuł najlepszego Urzędu Ob
wodowego PiT oiaz o tytuł 
najlepszego urzędu wzorcowe
go. Zobowiązania załogi idą 
w kilku kierunkach: podnie
sienia jakości pracy przez 
zwiększenie ilości świadczo
nych usług i usprawnienie 
pracy, obniżenia kosztów 
przez likwidowanie zaległości 
w opłatach telefonicznych i 
radiofonicznych, uruchamia
nie nowych punktów sprze
daży znaczków, upowszech
nianie oszczędności PKO. pod
niesienie estetyki miejsc pra
cy i kultury osobistej.

Również i w pozostałych 
placówkach obwodu w Nowej 
Hucie praca ulega stałej po
prawie. Przeprowadzono w 

I nich m. in. gruntowny remont, 
przystosowując 
do wymogów 
Również urzędy w Kocmyrzo-
iBaaaaBaBaaBaaaanBBaBa^aaBaBBBBansagiaaaBi

placówki te 
pocztowych.

Go czytać?
TYTUŁ: „WESELE” we wspomnieniach i krytyce. 
OPRACOWAŃ«: przez ANIELĘ ŁEMPICKĄ.

Jest to jeden z 16 
nia Jubileuszowego 
rocznicy śmierci 
»kiego.

WYDAWCA: Wydawnictwo Literackie, cena 5# zL
*

TYTUŁ: ,GORY NAD CZARNYM MOR ZEM". 
AUTOR: Wilhelm »lach.

TRESC: Czarne Morze 
powieści Macha, to nie 
brzeże słonecznej Bułgarii, ale 
też przenośnia: czarnym morzem 
niewiadomego 1 zaskakujących 
niespodzianek Jest spojrzenie pi
sarza na świat i człowieka. Fik
cji literackiej towarzyszy usta
wiczna kontrola świadomej nar
racji. Powieść o frapującej fa
bule jest Jednocześnie dzienni
kiem pisarza i świetną, pełną 
plastyki prozą literacką.

20 zł.
* 

„TANIEC Z GRZECHOTKĄ”. 
Teofil Kowalczyk.

WYDAWCA: „Czytelnik", cena

TYTUŁ: 
AUTOR:

TRESC: Wiersze, zawarte w trzech 
częściach — „Taniec z grzechot
ką”, .„Motywy morskie” 1 „Por
trety drzew”.

WYDAWCA: „Oszollneum”,
*

„ZUPEŁNIE POCZĄTKUJĄCY”.
Colin Mae Innes.

cena 7 zł.

TYTUŁ: 
AUTOR:
PRZEKŁAD z angielskiego: Andrzej Nowicki. 

TRESC: Książka
świat młodocianych 
ków, ich Język, zainteresowania, 
obyczaje. Napisana z pasją i nie
słychanie szczerze, pełna ironii 
1 sarkazmu, ukazuje nam „na 
gorąco” pewien wycinek z życia 
Anglii.

WYBAWCA: „Kotążka I Wiedza”, cena 15 zł.

przedstawia 
londyńczy-

r
Świetlna rekla
ma staje się 
coraz popular
niejsza w No

wej Hucie.

Z Prezydium DRN

wie i Igołomii wytypowano 
jako wzorcowe.

W najbliższej przyszłości 
projektuje się uruchomienie 
trzech nowych urzędów pocz
towych na terenie dzielnicy, 
natomiast sam Urząd Obwo
dowy znajdzie pomieszczenie 
w centrum miasta. Planuje 
się też zmegafonizowanie te
go urzędu. Dla usprawnienia 
pracy, wystąpiono do dyrek
cji Okręgu w Krakowie z pro
śbą o wprowadzenie samocho
du na linii Kraków — Pro
szowice — Kocmyrzów — 
Kraków. Poza przewozem pa
sażerów, przyspieszyłoby to 
obieg przesyłek pocztowych.

Obwodowy Urząd Pocztowy 
zatrudnia 243 pracowników, z 
czego 140 pracuje już ponad 
5 lat. 42 pracowników ma już 
za sobą nie małą wysługę lat, 
bo aż 15.

Tym wszystkim, zarówno 
starszym jak i młodszym 
członkom załogi naszego urzę
du, składamy z okazji Dnia 
Łącznościowca serdeczne ży
czenia owocnej pracy, zreali
zowania śmiałych zamierzeń 
oraz powodzenia w życiu o- 
sebistym.

DZIĘKUJEMY CI, POCZ-

Wzmożenie dyscypliny szkolnej o Szersza 
poli echnizacja © Plany inspektoratu

oświaty
Według Informacji uzyskanych 

w inspektoracie oświaty DRN, 
zgodnie z postulatami mieszkań
ców — powstała komisja opieki 
nad młodzieżą. Ma ona na celu 
głównie wzmożenie dyscypliny 
młodzieży szkolnej, ta sprawa bo
wiem dotychczas nie przedstawia
ła się najlepiej.

Realizowany Jest również wnio
sek odnośnie większej politecbni- 

tomów wyda- 
z

st.
okazji 50
Wyspiań-

w nowej 
tylko wy-

«HßK

Ostatnie słone
czne, cieple 
przedpołudnia 

przed zimą i... 
ostatnie lodu. 
Fot. J. Krotek 

godzin za- 
spec.’alne- 
dla chłop-

się w tym 
dotychczas

zaeji szkól. Drogą do t»go celu 
Jest zwiększenie ilości 
jęć praktycznych, bez 
go podziału na roboty 
ców i dziewcząt.

Inspektorat postarał 
roku o większe niż 
fundusze na pomoce szkolne, wy
posażenie pracowni itp. Pozwoli 
to na lepszą pracę z młodzieżą 1 
zlikwiduje istniejące w tej dzie
dzinie trudności. Dużo pracy 
wkłada się też w budowę placów 
zabaw dla dzieci. Ukończono taki 
plac w Centrum-B oraz boisko 
szkolne przy Szkole nr 80. Zgod
nie z planem budowy plr.ców 
strzeżonych, do końca tego roku
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godz. 15.45, 18, 20.15: do 
„Musie hall" dramat an
od 25 bm. „Hatlfa" przy- 
prod. NRD.
mała sala godz. 15, 17, 

21 bm. „Tajemnicza pu
l'* sens, czechosłowacki.

.Kobieta

ŚWIT
24 bm. 
gielski.
godowy

ŚWIT 
19: do 
dernlczka 
22—25 bm. „Kobieta w szlafro
ku’* dramat prod. angielskiej, od- 
26 bm. „Żywi bohaterowie” pr«>d. 
radzieckiej.

ŚWIATOWID godz. 15.45, 18, 
20.15: do 23 bm. „Świadectwo 
urodzenia” dramat polski, od 
24 bm. „Vera Cruz” western USA.

ŚWIATOWID mała sala godz. 
15, 17, 19: do 21 bm. „Koński 
pysk” komedia angielska, 22—25 
bm. „Miłość należy cenić” 
wspólcz. radziecki. od 26 bm. 
„Ciao, ciao, bamblna'"- komedia 
wioska.

SFINKS godz. 16. 18, 20: do »2 
bm. „15.10 do Yumy" western 
USA, 23—25 bm. „Gorsza miłość” 
dramat psych. pred. węgier
skiej, od 26 bm. „Szklany za
mek" melodramat francuski.

BALLADYNA (Grębalów) 21—22 
bm. „Folies Bergere” rewiowy 

zostanie oddanym do użytku 8 
placów zabaw.

W Planie 5-letnim zamierza się 
oddać młodzieży szkołę podsta
wową w Luboczy, gdzie będą się 
też uczyć dzieci z Grębatowa. 
Sprawa ta była przedmiotem po
stulatów wyborców, nie wspomi
namy tu więc o innych szkołach, 
uwzględnionych w planie budow
nictwa. Uruchomione zostanie po
nadto w resztówce w Branicach 
— pogotowie opiekuńcze dla mło
dzieży tzw. trudnej oraz szkoła 
specjalna dla dzieci niedorozwi
niętych — w szkole nr 37 w Mo
gile. (bs> • 

prod. francuskiej, 2S—26 bm. „Za
kazane piosenki” (początek sean
sów w dni powszednie 19.30 w nie- 
dz:eie — 17 i 19).

KOLOROWE (Czyżyny-Łęg) 22 
bm. godz. 17 i 19: „Futro nurko
we" dramat psychol. prod. fr--l- 
cuskiej. 24 i 28 bm. godz. 11: 
„Sławka o życie" dramat wojen
ny prod. czechosłowackiej.

TEATR LUDOWI

21—23 bm. zespół na wyjeździe 
w Katowicach. 24 bm. godz. 17: 
„Wieczór Trzech Króli" (przedst. 
zamlcnięte), 25 bm. godz. 11: 
„Baśń o śpiącej królewnie” 
(przedst. zamkn.), 26 bm. godz. 
19: koncert Filharmonii Krakow
skiej. 27 bm. godz. 16: „Wieczór 
Trzech Króli" (przedst. zamkn.).

TELEWIZJA

godz. 
— bio-

10.35:

21.45: ostatnie wiado- 
21.50: Program tygodnia. 

„Ostrożnie Yeti" komedia 
polskiej.
października godz. 
sportowy z fina- 
lekkoatletycznego, 

11.55: Spra- 
13.45—14.10:

Sobola, 21 października
10.C«: Program dla szkół 
logia dla klas piątych. 
„Ostrożnie Yeti" film fab. pol
ski, 11.55: Przegląd prasy i aktual
ności, 12.15—16.30: przerwa, 16.30: 
Program dla dzieci — „Kajtuś 
operator”, 17.00: „Do-re-ml" — 
telekonkurs muzyczny, 18.00 
„Podróż za ocean” film fab. prod. 
jugosłowiańskiej dla dzieci i mło
dzieży. 19.CO: Reportaż telewizyj
ny z Muzeum Lenina w Krako
wie. 19.30: Dziennik telewizyjny^ 
20.00: „Od melodii do melodii” — 
program rozrywkowy z BerHna, 
21.05: „Pegaz” — magazyn kul
turalny. 21.25: Polska Kronika 
Filmowa.
mości, 
2".00: 
filmowa prod.

Niedziela, 22
10.00: Reportaż 
łów 4-boju 
11.00—11.55: przerwa, 
wozdanie sportowe, 
przerwa, 14.48: Niedzielna biesia
da — transmisja z Poznania, 
15.40: Program filmowy. 18.10: 
Koncert rozrywkowy. 16.55: „W 
krainie Disneya”, 17.40: Estrada 
Literacka. 18.30: „Parada kłam
ców" — teleturniej, 19.30: Dzien
nik telewizyjny. 20.15: „Mąż swo
je' żonv" — film fabularny prod. 
polskiej.

Redakcja nie blerze odpowie
dzialności za ewentualne zmiany 
w programach kin, teatru i tele
wizji.
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NASZ KONKURS
Hi HAJPIĘKNIEJSZ4 WiSTAWĘ IWHĘTBZE SKLEPOWE

Członkowie komisji wysoko ocenili także za 
pomysłowość kierownika Stanisława Słowakiewi
cza i duży wkład pracy w urządzenie -wnętrza 

1 wystawy „SAMU” MHD z artykułami spożyw
czymi, oznaczonego numerem konkursowym 42. 
Z placówek usługowych najlepszą okazała się 
SPÓŁDZIELNIA FRYZJERÓW „URODA”, zaewi
dencjonowana pod numerem konkursowym Si. 

Pomysłowa wystawa, estetyczne wnętrze, sprawna 
i mila obsługa — oto główne walory tego punk*.. 
usługowego.

Małe zainteresowanie konkursem, którego głów
nym założeniem jest pobudzenie aktywności han
dlowej i podniesienie estetyki wnętrz 1 wystaw 
nowohuckich placówek ’ 
kierownictwo sklepu z 
Alei Róż. Wprawdzie 
wystawę, ale personel 
o wywieszenie, numeru

O wytypowaniu najlepszych i przyznaniu łm 
wartościowych nagród zadecydują kupony kon
kursowe, nadsyłane przez naszych czytelników. 
W’ bieżącym numerze „Głosu” ' zamieszczamy 
ostatni kupon, który należy przesiać do dnia 
25 bm.

PRZYPOMINAMY, 2E WSROD CZYTELNIKÓW 
BIORĄCYCn UDZIAŁ W KONKURSIE, KTÓRZY 
NADESŁALI KUPONY, ROZLOSOWANYCH ZO
STANIE WIELE NAGRÓD RZECZOWYCH 
1 KSIĄŻKOWYCH.

PS. W poprzednim numerze „Głosu” pisaliśmy 
o estetycznie urządzonym wnętrzu sklepu cu
kierniczego MHD przy Alei Róż, oznaczonego nu
merem konkursowym 33. Zamieściliśmy także 
zdjęcie ale nie to, o którym była mowa w no
tatce. Za pomyłkę przepraszamy personel tego 
sklepu, informując równocześnie, że była to fo
tografia przedstawiająca wyróżnione także przez 
komisję konkursową stoisko „Delikatesów" — 
z wyrobami cukierniczymi, z numerem konkur
sowym «9.

Dziś zamieszczamy zdjęcie wnętrza SKLEPU 
CUKIERNICZEGO MHD, mieszczącego się przy 
Alei Róż, oznaczonego numerem konkursowym 33, 
wystawy SKLEPU Z FUTRAMI MHD z osiedla 
Uroczego z numerem 20 i wnętrze sklepu MHD 
ART. WŁÓKIENNICZYMI z tego samego osiedla 
z numerem konkursowym

handlowych przejawiło 
futrami MHD nr 6S przy 
dekorator wykonał ładna 

nie postarał się nawet 
konkursowego.

Scena z filmu „Hatifa", produkcji NRD.

Kalejdoskop filmowy

Z historii Meksyku ♦ Bajka nie
bajka ♦ Dni Filmu Radzieckiego

W OKNIE WYSTAWOWYM SKLEPU SPORTO
WEGO PRZY PLACU CENTRALNYM W NO
WEJ HUCIE OGLĄDAĆ JUZ MOŻNA WARTOŚ
CIOWE NAGRODY RZECZOWE, UFUNDOWANE 

PRZEZ KIEROWNICTWA NOWOHUCKICH PLA
CÓWEK HANDLOWYCH I USŁUGOWYCH DLA 
ZWYCIĘZCÓW KONKURSU, NA NAJPIĘKNIEJ
SZE WNĘTRZE I WYSTAWĘ SKLEPOWĄ, 
ZORGANIZOWANEGO PRZEZ NASZĄ RE
DAKCJĘ I WYDZIAŁ PRZEMYSŁU I HANDLU 
DRN W NOWEJ HUCIE.

Jury konkursu dokonało wstępnej oceny, za
poznając się na razie z wkładem pracy perso
nelu sklepów*, w urządzaniu wnętrz i wystaw 
konkursowych. Wzięto tu także pod uwagę 
uprzejmą obsługę klienta, czysto«« pomieszczeń 
1 ekspozycję towaru. Najwięcej punktów za 
estetyczne wnętrze* uzyskały: KSIĘGARNIA 

„DOMU KSIĄŻKI” przy Placu Centralnym, 
SKLEP NABIAŁOWY „MLEKO" Spółdzielni Mle
czarskiej — Zakładów Mleczarskich w Nowej 
Hucie z Osiedla Handlowego, SKLEP CUKIER
NICZY „MARKIZA” i „SALON MEBLOWY”, 
mieszczący się na osiedlu B-Centrum, a za po
mysłowe, oryginalne wystawy SPÓŁDZIELNIA 
IM. JAROSŁAWA DĄBROWSKIEGO — SKLEP 
Z KOSZULAMI z osiedla Handlowego, SKLEP PP 
„WARZYWA I OWOCE” — Osiedle Hutników 1 
SKLEP OBUWNICZY — PZO Chełmek.

Duże szanse na zajęcie czołowego miejsca w 
eliminacjach konkursu ma personel ciastkami 
„BAMBO”, na korzyść którego komisja zapisała 
wiele dodatnich punktów za wzorową czystość, 
uprzejmą obsługę, świetne zaopatrzenie oraz wy
tworzenie przytulnej, kameralnej atmosfery, od
powiadającej temu rodzajowi lokalu. Dużą za
sługę ma w tym energiczna 1 zapobiegliwa kie
rowniczka Genowefa Pawlik.

Na wyróżnienie zasługuje również SKLF.P MIID 
Z MATERIAŁAMI, mieszczący się ■ przy Alei Róż, 
oznaczony numerem konkursowym 1S. Z inicja
tywy kierownika urządzono w nim we własnym 
zakresie oryginalną wystawę, której głównym 
elementem dekoracyjnym są duże litery MHD, 
upięte z kolorowych materiałów na tle chodnika 
ozdobionego liśćmi z drzew i z odbitymi na nim 
śladami ludzkich stóp. Milo wygląda również 
wnętrze sklepu, wykonane własnym przemysłem 
przez kierownika Tadeusza Polaka.

13.

Amerykański western „VERA 
CRUZ”, to emocjonująca przygo
da i dobra robota filmowa. Nie 
do pogardzenia są także wyko- 
nawcy głównych ról — niedawno 
zmarły Gary Cooper oraz bardzo 
popularny aktor Burt Lancaster. 
Im właśnie powierzono rolę 
dwóch awanturników ze Stanów 
Zjednoczonych, będących w służ
bie cesarza Meksyku — Maksymi
liana Ę którego osadził na tronie 
Napoleon III. Rzeczywiście w tym 
czasie wielu weteranów wojny se
cesyjnej i poszukiwaczy przygód 
przekraczało granice Meksyku, za- 
riąęzjąc Się do armii republikań
skiej lub do wojsk cesarskich.

Konwencja „czystego westernu" 
każę Jednemu z bohaterów grać 
zdecydowanie ..czarny charakter”, 
podczas gdy drugi jest człowie
kiem szlachetnym, uczciwym, bez 
skazy. Zresztą w filmie tym 
wszyscy republikanie są dobrzy, 
mili, sympatyczni, a zwolennicy 
cesarza — tli 1 odpychający. Z 
wyjątkiem samego Maksymiliana.

Akcja, zwłaszcza od połowy fil
mu, rozgrywa się w szalonym tem
pie. Bójki, strzelanina, ucieczki i 
pogonie trwają do ostatnich scen 
filmu, wywołując wiele emocji 
wśród widzów. Mimo pewnych 
naiwności scenariusza i schematy
cznej dramaturgii, „Vera Cruz” 
cieszył się olbrzymim powodze
niem na wielu polskich ekranach, 
może na nie na pewno liczyć i w 
Nowej Hucie. Zasługa to m. in. 
dobrej roboty reżysera — Roberta 
Adrich, a także ciekawej efektow
nej scenerii.

Nie mamy natomiast powodów 
do zachwytu, oglądając film pro
dukcji NRD „HAT1FA”. Treść te
go obrazu stanowi napad wojow
ników z Assury na ziemie spokoj
nych sąsiadów. W jasyr dostaje 
się młodziutka Hatifa, stając się 
niewolnicą
kamieniołomów.

mu, to przygody Hatśfy — po u- 
cieczce z niewoli. Niestety wszyst
ko zrobione jest nieporadnie, bez 
wdzięku. Nie wierzymy w tę „bai- 
kę nie bajkę”, osadzoną w bliżej 
nieznanej nam wschodniej scene
rii, bez nastroju, nie wiadomo ró
wnież, w jakim czasie rozgrywa 
się ta naiwna historia. Do plusów 
filmu zaliczyć trzeba Jedynie mi
łą i zdolną, choć młodą aktorkę 
Giselę Biittner — w roli głównej 
oraz — dobry technicznie dubbing 
polski.

W dniach od 3 do 30 listopada 
trwać będą w Polsce Dni Filmu 
Radzieckiego. Zobaczymy nowe, 
interesujące pozycje, jak np. „ZE
GNAJCIE GOŁĘBIE” J. Segela, 
„KOCHAM CIĘ, ZYCIE” M. Jer-

stewa, „LUDZIE NA MOŚCIE" A. 
Zarchiego. Wznowione zostaną też 
wybitne filmy radzieckie: „IWAN 
GROŹNY”, „BALLADA O ŻOŁ
NIERZU", „LOS CZŁOWIEKA”, 
„CICHY DON”, „MATKA", „LE
CĄ ŻURAWIE” i „DOM, W KTÓ
RYM ŻYJEMY”.

W okresie „Dni” odwiedzą Pol
skę, znani aktorzy radzieccy. Za
powiedziała swój przyjazd m. in. 
Tatiana Samojłowa. W listopadzie 
na polskich ekranach zobaczymy 
tę świetną aktorkę również w wę
gierskim filmie „Alba Regla”.

Przy okazji informujemy Czytel
ników o dalszych pozycjach za
granicznych, jakie Jeszcze w tym 
roku ukażą się na naszych ekra
nach. A więc w listopadzie zoba
czymy jeszcze „Wojnę i pokój” 
produkcji USA, francuski film z 
Gerardem Philipe pt. „Gracz” i 
włoski — „Człowiek zza biurka”. 
Najciekawsze pozycje w grudniu, 
to: radziecki film „Jewdokia”, no
wy disneyowski obraz przyrodni
czy „Perli”, filmy włoskie 
„Szminka do ust”, „Długa noc 
1»43”, barwna adaptacja tragedii 
Szekspira „Romeo i Julia”, a tak
że komedia amerykańska „Szczę
śliwie się skończyło”. (dr)

bogatego właściciela
Dalszy ciąg fil-

Kqcik Filatelistyczny

Dzień Znaczka
Dnia 9 paź tę Polską z Znaczki są — wózek

dziernika okazji Dnia koloru bru pocztowy.
weszły w Znaczka 1 natnego i 

zielonego,
Wartość po

obieg dwa Czterdzie szczegól
nowe zna stolecia Mu przedsta nych zna

czków wyczki poczto zeum Poczt wiają dwu
we, wydane i Telegra kołowy, je nosi 60 gr.
przez Pocz- fów. dnokonny kp

Nr 18

Nr 20

KUPON KONKURSOWY
Nazwisko i imię----------------------------------

Adres-------------------------------------------------

Typują wystawą (wnętrze) Ir

9 Roirywki umysłowe ♦ Roirywki usyslewe ♦ Roirywkl umysłowe ■

MOŹÓWKA

POZIOMO: I. orzech, który stał go we go, 9. rbior-nik w ogóle, U. 
się symbolem złotego interesu, 4. minerał używany do wyrobu 
■zaokrąglony wierzchołek góry, 7. przedmiotów galanteryjnych i 
anajóuje się u kresu toru wyści- moździerzy laboratoryjnych. 13.

ssak morski z wielkimi wystają
cymi kłami. 14. duże miasto prze
mysłowe w północnych Węgrzech, 
1«. olejek różany. 17. inaczej: tak
że, tudzież, również, 18. biała sza
ta drzew w zimie.

PIONOWO: 1. przyrząd do prze
rywania lub zmiany kierunku 
prądu ele’ttrycmnngo, 2. marka 
enanych samochodów osobowych 
produkcji niemieckiej, 3. rodzaj 
dwukadłubowej łodzi żaglowej, 5. 
internat dla uczącej się młodzieży, 
8. rowek wyżłobiony przez cały 
kant deski, do którego dopasowu
je się występ Innej deski. 8. bóg 
staroeglpski, 9. choroba lekka ale 
nie ma nań lekarstwa. 1». plecion
ka z rogoży. 11. Bisa’: spławiający 
drzewo, 15 miasto w Tanganice.

ZAGADKA

ROZWIĄZANIE ZADAŃ 
Z NR 42 <253) 
KRZYŻÓWKA

POZIOMO: Ł Ostap, 7. Terek, 
9. serenada, 1L Roger, 12. etat, 
15. rola. 16. zakaz, 18. orologla, 19. 
Natan, 20. naraz.

PIONOWO: 2. ster, 3. tenor, 4. 
Aragonia, 5. pedel, 6. terakota, 8. 
karat, 10. rezon, 13. taran, 14. ta
lar, 17. zona.

QUIZ O NAUKACH

1. Bizeologia — nauka o funda
mentach, 2. laborologia — nauka 
o pracy, 3. manometria — nauka 
o mierzeniu prężności pary i ga
zów, 4. mineralogia — nauka o 
minerałach. 5. pirotechnika — na
uka o zastosowaniu ciepła w tech
nice.

Na wyspie irlandzkiej 
Wspak czytanej — 

Można spać, choć nie jak 
Na otomanie.

Rozwiązania prosimy kierować 
na adres redakcji do dnia 27. X. 
br. (decyduje data stempla pocz
towego) z dopiskiem na kopercie 
„Rozrywki umysłowe”. Wśród 
Czytelników, którzy nadeślą pra
widłowe odpowiedzi (wystarczy 
jedna) redakcja rozlosuje nagrody 
w poataci WARTOŚCIOWYCH 
KSIĄŻEK.

Redaguj« Kolegium. — Wyda]« 
Ośredek Informacyjno-Praso
wy Huty Im. Lenina. Adres 
tl«d akcji: Huta im. Lenina, 
Centrum Administracyjne Bu
dynek „S". klatka „■” —
Telefony: Kierownik Ośrodka 
42S-S1. Sekreura eepowie- 
dstaluy redakcji centrala łoi-lt, 
wewn. 41-4». Sekretariat admi
nistracyjny S5-8L Rosglośnin 

Zakładowa 4«-St.

Drukarnia Prasowa 
Kraków. uL Wielopola I 

K-a


